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Ordre del dia 

A) Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 15 de juliol del 2021 

B) PART INFORMATIVA 

1. Despatx d’ofici 
2. Informe de Regidoria 
3. Nomenament nou conseller d’ERC 
4. Canvis en el cartipàs del Districte 

C) PART DECISÒRIA 

1. Modificació puntual del Pla especial de protecció del patrimoni arquitectònic, 
històric i artístic al districte de Ciutat Vella per a modificar el nivell de protecció 
de la finca del carrer Ferran, núm. 34 

D) PART D’IMPULS I CONTROL 

a) Proposicions 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC 
perquè: 

• atès que la situació d’incivisme, botellots, sorolls i deixadesa del districte 
és cada vegada més gran, 
• atès que el nostre districte és un dels més afectats per totes aquestes 
pràctiques nocturnes, 
• atès que aquests problemes es generen sobretot per la concentració d’oci 
nocturn i venda de begudes alcohòliques, 
• atès que l’Ajuntament de Barcelona té les competències necessàries per 
prevenir aquesta situació, 
el Govern del Districte es comprometi a realitzar una campanya intensiva per 
pal·liar els problemes de convivència, incivisme i excés de soroll que 
contempli diverses accions transversals, durant un període mínim de sis 
mesos consecutius. Les accions haurien de ser les següents: 
• Definir com a «zona preferent d’actuació per garantir el descans i la 
convivència veïnal» les zones del passeig del Born del casc antic i la zona 
de les platges de la Barceloneta. 
• Reforçar la presència de Guàrdia Urbana durant un període mínim de sis 
mesos amb dispositius de saturació i prevenció policial i sancions 
administratives tal com es determina en les ordenances municipals. 
• Instal·lar sonòmetres a les places i recorreguts de pas nocturns habituals 
per tal de corresponsabilitzar els gestors de locals amb terrassa o d’oci 
nocturn. 
• Fer una modificació del Pla d’usos per tal que les botigues d’alimentació 
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no puguin vendre cap tipus d’alcohol fred a partir de les 22 h, així com ubicar 
les begudes alcohòliques en espais no visibles des del carrer. 
• Implementar un dispositiu de neteja específic de l’espai públic en horari 
de tancament de les activitats permeses. 
• Aplicar mesures de pressió i sanció a la venda ambulant de begudes 
alcohòliques. 
• Demanem responsabilitats a les autoritats públiques que han de vetllar 
per la tranquil·litat i el descans de la ciutadania i perquè aquests fets no 
tinguin cabuda al nostre districte. 

2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans 
perquè, degut a la falta de manteniment de la placeta de Martina Castells, la 
qual es podria convertir en un espai públic digne i ser utilitzat per la 
ciutadania, el Govern municipal en el termini de tres mesos realitzi les obres 
i modificacions necessàries per a millorar la placeta Martina Castells. 
Aquestes millores han d’incloure una millora de la neteja de la plaça i 
rodalies, canvis en el mobiliari urbà i millores al parc infantil per a convertir-lo 
en una de les zones de joc adaptada i accessible a totes les persones que 
tenen diversitat funcional. 

3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat 
perquè: 

• atès que, segons dades del mateix Ajuntament de Barcelona, només un 
28 % dels joves barcelonins parlen català de manera habitual, 
• atès que, des de l’any 2015, l’ús de la llengua catalana entre els joves 
barcelonins ha caigut més de 7 punts, 
• atès que, des d’una perspectiva històrica, social, política i econòmica, el 
català constitueix un dels patrimonis més rellevants de la ciutat i contribueix 
a enriquir la seva identitat com a capital de referència d’una cultura històrica, 
• atès que la llengua de la ciutat ha sigut històricament un factor clau 
d’integració social, i el seu ús i coneixement és un dret constitucional de 
totes les persones que hi viuen, 
el Govern del Districte presenti al Plenari del Consell de Districte de 
desembre de 2021 una mesura de govern orientada a la promoció de la 
llengua catalana entre els joves del districte tenint en compte els entorns 
educatius, culturals i comercials,  
la mesura de govern detalli les mesures específiques per promoure l’ús del 
català als entorns prèviament mencionats i els indicadors amb els quals es 
mesurarà el seu impacte, amb l’objectiu de revertir la situació que es viu al 
conjunt de la ciutat pel que fa a l’ús habitual de la llengua catalana. 

b) Precs 

4. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 



Districte de Ciutat Vella 

 

 

• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels, 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 
demanem al Govern municipal que s’emplaci juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha i els 
que puguin existir i buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 
• atès l’estat deplorable en què es troben molt espais públics del districte, 
tant pel que fa a manteniment com a neteja, 
• atès que hem rebut infinites queixes veïnals sobre la brutícia i les plagues 
de rates i paneroles als diferents barris del districte de Ciutat Vella, 
• atès que la contracta de neteja no entra en vigor fins al 2022, 
• atès que a la passada Comissió d’Ecologia, Urbanisme, Infraestructures i 
Mobilitat (CEUM) es va aprovar la proposició presentada a petició d’ERC en 
la qual el Govern es va comprometre a reforçar el servei de neteja a l’espai 
públic, millorar la planificació del control de plagues i realitzar una auditoria 
urgent del manteniment de l’espai públic, 
• atès que el Govern municipal ha reconegut el dèficit en el servei de neteja 
i manteniment i el reforç d’aquest estiu s’ha mostrat clarament insuficient, 
• atès l’augment alarmant de pintades (grafits) als entorns escolars, amb la 
degradació que suposa, 
demanem que el Govern del districte concreti en un document escrit i abans 
del proper plenari (desembre 2021) com es reforçarà el servei de neteja al 
Districte de Ciutat Vella, quines actuacions es duran a terme per garantir el 
manteniment de l’espai públic i amb quants recursos humans i 
pressupostaris comptarà. 

6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 
• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels i 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
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problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 
demanem al Govern municipal que s’emplaci, juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona, a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha, i els 
que puguin existir, per a buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans amb 
què, donat que el districte de Ciutat Vella té zones molt concretes, 
específiques i conegudes per tots/es on hi ha una concentració de coloms i 
gavines superior a altres llocs, donat que a les zones on es concentren els 
coloms hi ha manca de neteja, exigim al Govern municipal que reforci la 
neteja en els diferents punts on hi ha una major concentració de coloms i 
gavines i que s’estableixin diferents mecanismes per evitar que en aquestes 
zones hi hagi una concentració exagerada d’aquests animals. 

8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 
• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels, 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 
demanem al Govern municipal que s’emplaci juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha, i els 
que puguin existir, per a buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

c) Preguntes 

9. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup municipal JxCat perquè: 
• atès que les càmeres de seguretat i de mobilitat instal·lades a la via 
pública exerceixen cert control i tenen utilitat perquè són elements 
dissuasius, 
• atès que l’objectiu d’aquests dispositius és construir un servei de 
vigilància preventiva i permanent que incrementi la seguretat, 
• atès que durant els períodes del seu funcionament ha demostrat ser un 
sistema efectiu per lluitar contra la delinqüència i les infraccions, 
• atès que aquest sistema de videovigilància és de gran ajut pels cossos 
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policials per a poder realitzar la seva tasca, 
ens comuniquin: 
• quantes càmeres de videovigilància per seguretat i mobilitat tenim 
instal·lades al districte de Ciutat Vella, 
• quantes càmeres de videovigilància estan fora de servei o espatllades, 
• quantes càmeres del total són analògiques, 
• quin és el planejament a curt i a llarg termini que té la Regidoria de 
Seguretat i Prevenció per instaurar al districte de Ciutat Vella en matèria de 
videovigilància. 

d) Seguiment de proposicions 

10. Seguiment de proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup 
Municipal ERC, atès que el dia 26 de novembre de 2020 el Govern del 
Districte de Ciutat Vella va acceptar una proposició realitzada en el Consell 
Plenari del Districte: 
Que el Govern del Districte de Ciutat Vella es comprometi a dur a terme un 
seguit d’accions per tal de facilitar a tothom qui ho requereixi el domini de 
les competències TIC, i que garanteixi la traducció de les pàgines oficials 
adequada a la diversitat lingüística del nostre districte. 
PRIMER - Que en un curt termini de temps es creï un curs intensiu que 
estigui a disposició de totes les entitats del districte que ho demanin. En 
aquest curs s’haurà d’ensenyar sobretot a tramitar documents, demanar 
ajudes, en general, i com utilitzar les webs de l’Administració necessàries, 
com la de serveis socials, l’Oficina de l’Habitatge, etc. 
SEGON - Donada la bretxa lingüística i digital existent al nostre territori, 
demanem que en un termini màxim de 6 mesos es dugui a terme una 
diagnosi i un pla d’acció específic per tal d’acabar amb la bretxa digital i 
lingüística, aquesta diagnosi haurà de profunditzar específicament en les 
dificultats dels col·lectius de gent gran i de diversitat cultural. 

e) Seguiment de precs 

11. Seguiment de prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal 
Ciutadans, 
• donada l’aprovació del prec presentat per Ciutadans-Cs Ciutat Vella el 
passat 15 d'octubre del 2020, 
• donada la manca de seguiment i de resposta que hem tingut referent a 
les diferents preguntes que hem anat realitzant en referència amb aquest 
prec, 
es demana que se’ns expliqui en quin estat es troba el prec aprovat pel 
Plenari de Ciutat Vella del mes d’octubre del 2020 que deia el següent: 
«Que es revisi, i si és necessari s’ajusti, el Protocol d’actuació per evitar 
que situacions com les que es van viure el passat 14 d’agost a la 
Barceloneta no tornin a passar i que es reforcin les actuacions en 
infrahabitatge del districte de Ciutat Vella.» 

12. Seguiment al prec del Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal 
JxCat perquè: 
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• atès que és important donar compliment a les iniciatives aprovades en 
aquest Consell Plenari, 
• atès que, en el Consell Plenari del Districte del mes de març del 2021, el 
Govern municipal va acceptar el prec presentat pel Grup Municipal de 
Junts per Catalunya sobre els habitatges del carrer de l’Om, 
es realitzi el seguiment del prec acceptat pel Govern municipal en el 
Consell Plenari celebrat el dia 18 de març del 2021 que deia el següent: 
«Que el Govern municipal insti l’Institut Municipal de l’Habitatge i 
Rehabilitació a fer totes les gestions oportunes, des de la rehabilitació fins 
a l’adjudicació dels pisos buits ubicats al carrer Om, número 9, que són el 
1r 1a, 2n 2a, 4t 9a i 4t 14a, per garantir la seva funció social i oxigenar la 
mesa d’emergència abans de finalitzar l’any en curs.» 

 

Desenvolupament de la sessió  
 
La presidenta saluda els assistents i dona inici a la sessió ordinària del Consell 
Plenari.  

A) Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 15 de juliol del 2021 

La presidenta constata que s’aprova aquesta acta per assentiment. 

B) PART INFORMATIVA 
 
1. Despatx d’ofici 

La presidenta pregunta si algú vol dir alguna cosa en relació amb el despatx d’ofici; 
palesa que ningú vol fer-hi cap comentari. 

Tot seguit, informa que hi ha un canvi de conseller del Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, i dona la paraula al senyor Antoni Vidal perquè es pugui 
acomiadar. 

El Sr. Antoni Vidal Ruiz 

Gràcies, presidenta. Bé, avui estic aquí bàsicament per dir adeu i per posar punt i final 
a la meva aventura com a conseller del Districte de Ciutat Vella, que va començar fa 
dos anys. 

Per als que no em coneixeu tant, vaig venir a viure a Ciutat Vella fa nou anys, 
concretament al barri Gòtic i després me’n vaig anar a viure al Raval, però els meus 
orígens són sabadellencs, soc de Sabadell. Allà vam tenir un alcalde que es deia 
Antoni Farrés que va governar la ciutat de Sabadell durant vint anys i va ser tot un 
referent per a tota la gent que és i se sent d’esquerra, sigui del partit que sigui.  

Antoni Farrés, en el seu discurs de comiat de l’alcaldia de l’any 1999, va citar unes 
paraules de Bertold Brecht, que és un dels dramaturgs i poetes alemanys més 
influents del segle XX, que concretament el que va citar és el final de l’Elogi del dubte, 
que deia així: «Tu, que ets dirigent, no oblidis que ho ets perquè has dubtat dels 
dirigents; permet, per tant, als dirigits dubtar.» I crec que aquesta frase resumeix el 
que considero que ha de ser l’actitud d’una persona que té un càrrec públic: dubte, 
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implicació i respecte al dubte dels altres. I això és el que sempre he seguit, i de ben 
segur que m’he pogut equivocar en algunes coses, però espero haver estat a l’alçada i 
demano disculpes per les que no. 

Vull agrair al meu equip, la Laura, l’Alba i en Jordi, tota la feinada que hem fet junts. 
Hem estat un equip excepcional en què m’he sentit molt còmode i que sapigueu que 
sempre estaré allà on em necessiteu. He après moltíssim de vosaltres i hem estat 
sempre un equip molt cohesionat, i fins i tot hem hagut de patir plegats una pandèmia, 
que es diu aviat. Moltes gràcies per tot i us trobaré molt a faltar. 

Vull donar la benvinguda també al meu substitut, en Jaume, que de ben segur farà 
moltíssima feina per als veïns i veïnes del nostre districte des del càrrec de conseller. 

I vull donar les gràcies a la meva amiga i companya de projecte, la presidenta d’aquest 
Consell, la Marina, sense la qual avui no estaria aquí dient aquestes paraules, i dir-li 
que encara ens queden moltes batalles per lluitar junts. 

També agrair a tota la gent d’Esquerra de Barcelona Vella per haver confiat en mi i 
haver fet possible servir a la ciutadania des del càrrec de conseller de districte durant 
tot aquest temps.  

I, des d’aquí, posar de manifest la tasca extraordinària que fan en el dia a dia els disset 
consellers que formen part d’aquest plenari de districte. Us he conegut a tots. Ens hem 
pogut emprenyar algun dia; d’altres dies ens hem posat d’acord en molts temes, però 
el que us puc assegurar és que en aquesta sala hi ha disset consellers i conselleres 
que es deixen la pell cada dia pel benestar dels veïns i veïnes de Ciutat Vella. A totes i 
tots, agrair la vostra tasca i espero que algun dia el reglament i la Carta municipal ens 
permeti fer una elecció directa del càrrec de conseller de districte.  

I sobretot agrair per tot l’aprenentatge d’aquests dos anys a l’Antonio, el Manel, la 
Montse, la Lourdes, l’Eva, la Tere, la Patrícia, el Salva, la Teresa, el Carme, el Lluís, el 
Gabriel, el Jordi, el Lluís, l’Òscar, en Toni i una llista extensa de noms de veïns i 
veïnes que m’heu ensenyat a estimar encara més el districte més encantador de tot 
Barcelona. Moltes gràcies per tot el que feu pel districte.     

Per acabar, també vull manifestar que, tot i que marxi, regidor del Districte, Jordi 
Rabassa, gerent del Districte, Yolanda, i secretària, Teresa, em teniu a la vostra 
disposició per a qualsevol tema, així com també l’excepcional equip de què disposa el 
nostre districte. 

I, finalment, i ja acabo, voldria agrair la paciència que ha tingut el meu company de 
vida, en Manu, perquè sense aquesta paciència no m’hauria pogut dedicar com m’he 
dedicat al districte. 

Avui me’n vaig i me’n vaig a fer el que més m’agrada, que és economia, contribuir amb 
el meu granet de sorra a marcar el camí per a la reconstrucció econòmica de la nostra 
ciutat, per fer de Barcelona el veritable motor econòmic del sud d’Europa que passi per 
un model de desenvolupament sostenible i amb criteris socials i mediambientals, però 
sempre –i d’això podeu estar ben segurs– porto i portaré Ciutat Vella al meu cap i al 
meu cor. 

Moltes gràcies. 

La presidenta obre un torn, d’un minut, de tots els grups perquè, si volen, puguin 
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adreçar algunes paraules al senyor Vidal.  

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Bé, doncs, agrair al Toni tota la feina feta; agrair les hores que hem passat junts, agrair 
els ensenyaments, i dir que els moments difícils han sigut complicats, però amb la 
seva companyia sempre han sigut millors.  

I, bé, doncs, per una altra part, donar la benvinguda al nou conseller, i desitjant que 
s’incorpori al nostre equip. 

Gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, desitjar al senyor Vidal, Toni, sort i encerts en les noves 
tasques que faràs i que portes fent des de diversos dies, des d’altres institucions. I 
només et demano que allà on estiguis defensis Ciutat Vella com ningú. Així que sort i 
encerts per a aquesta nova tasca. 

I, bé, ja que m’hi poso, donar la benvinguda al conseller Tomillero, que ens coneixem 
des de fa molts anys, i li dic i espero que el seu tarannà, la seva dedicació per la 
Barceloneta no es vegi obnubilada només per les sigles que ara et toca representar. 
Així que benvingut a la política municipal i institucional de Ciutat Vella. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. És difícil acomiadar-se d’algú i donar la benvinguda una mica 
d’esquenes, però ho intentarem, no?, i a dos bandes. 

Doncs, Toni, Jaume, sort i encerts allà on aneu, no?, tu que marxes, en Jaume que 
entra, i sobretot, Jaume, benvingut a la casa de tots, a aquesta casa. Ser conseller 
municipal i ser veí de vegades és força complicat, però sens dubte és un repte que et 
deixarà una empremta que mai oblidaràs, amb la qual cosa gaudeix d’aquest temps 
que et queda. 

La Sra. M. José Arteaga Muñoz 

Bé, des del Grup Municipal Socialista, jo només he d’agrair-te el bon tarannà, Toni, ja 
saps que fa molts anys que ens coneixem, abans de ser conseller, i per a mi el bon 
tarannà en política és primordial i jo te l’agraeixo, perquè sempre l’has tingut. T’estimo, 
ja ho saps. Donar-te les gràcies per la bona feina. I donar les gràcies també al Jaume, 
perquè també fa molts anys que ens coneixem, des de la Barceloneta, i benvingut. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Toni, ens vam conèixer fent d’apoderats en unes eleccions, no fa tant, abans de ser 
conselleres, eh?, però crec que, des de llavors, ja es notava la passió i l’entrega pels 
barris de Ciutat Vella. I, bé, et volem agrair, des de tot el grup, el treball i la dedicació 
que has tingut en aquesta etapa, tenim els millors desitjos per a aquesta nova etapa 
que ja estàs començant i sobretot, no?, que aquesta estima i aquesta passió pels 
barris de Ciutat Vella se segueixin reflectint des de la teva acció política allà on siguis. 
Gràcies. 

I per al Jaume Tomillero, bé, com a veïnes que són i que compartim els barris, doncs, 
molta força i sort i encerts per a aquesta etapa també. 
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La presidenta manifesta que ja sap que ha de ser objectiva, però demana que li 
permetin que no ho sigui durant uns segons, perquè també es vol acomiadar, des 
d’aquest Consell, del Toni, en el qual no han coincidit gaire temps, però sí que tenen 
un bagatge anterior. Tot seguit li diu al Toni que l’estima, com ja li han dit, que són 
amics, que són companys, que espera que sigui cert que tenen encara moltes batalles 
endavant, perquè el vol sempre molt a prop seu, i li desitja molt bona sort en la nova 
etapa. 

3. Nomenament nou conseller d’ERC 

La presidenta informa del nomenament del nou conseller Jaume Tomillero, a qui dona 
la paraula. 

El Sr. Jaume Tomillero Cabot 

Bona tarda a totes i a tots. Molt agraït per les vostres paraules, és reconfortant sentir-
vos donant-me suport d’aquesta manera abans de conèixer-me. Seré molt breu. 

Prometo per imperatiu legal complir el mandat de veïnes i veïns de Ciutat Vella amb 
fidelitat al poble català, als seus drets i les seves llibertats. Ho prometo. 

Fins aquí. Gràcies. 

La presidenta dona la benvinguda al nou conseller, Jaume Tomillero.  

4. Canvis en el cartipàs del Districte 

A continuació, dona la paraula al Govern perquè exposi el canvi de cartipàs del 
Districte. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

El cartipàs que es proposa planteja alguns canvis en el grup, no?, la constitució del 
grup: surt l’Antoni Vidal i entra el Jaume Tomillero. Però també hi ha canvis en la 
constitució d’alguns dels òrgans de Districte: a la Comissió de Via Pública, Seguretat, 
Mobilitat, Prevenció i Serveis Municipals, on surt la consellera Alba Segura i el 
conseller entrant és el Jaume Tomillero; al Consell de Barri de la Barceloneta passarà 
a ser conseller referent el Jaume Tomillero, també, com a canvi de l’Alba Segura; al 
Consell de Gent Gran s’incorpora el Jaume Tomillero i el conseller sortint és el Jordi 
Callejo, i fins aquí. Perdoneu, pensava que hi havia un canvi més. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Hi ha un canvi més: Consell de Salut, surt Alba Segura i entra Jordi Callejo. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

D’acord, doncs, ho recollim i ho reflectim. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Perfecte. 

2. Informe de Regidoria 

La presidenta recorda els temps d’intervenció en aquest punt: divuit minuts per al 
regidor en tres torns i nou per a la resta de grups en dos torns. Tot seguit, dona la 
paraula al regidor.  
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El regidor 

Bé, bona tarda a tots i a totes, i benvingut, Jaume. És complicat fer un resum de 
l’informe de Regidoria o, bé, el mateix fet de fer l’informe i d’aquesta intervenció. 

Vull començar amb un cant a l’optimisme, perquè estem sortint d’aquesta situació de 
pandèmia, no?, de la covid, d’aquesta maleïda pandèmia, i estem tornant ja cap a una 
certa normalitat. Si bé sembla que divendres ens trauran algunes de les mesures que 
ens han estat constrenyent la vida durant aquests mesos, des de ja fa alguns mesos 
també hem pogut començar a fer més vida de barri, a fer més vida comunitària. I, en 
aquest sentit, recordar, també, des del darrer plenari, i durant l’estiu, les festes majors 
de Sant Roc, del Raval, de la Barceloneta o la Festa Major del Roser, que, malgrat les 
restriccions que hi ha hagut i també la conscienciació de les comissions de festes, 
s’han pogut desenvolupar sense incidents i és un mínim retorn a una certa normalitat, 
que em sembla molt important que, en aquests barris del centre, la tinguem. Hem 
tingut més activitats de la Mercè, també hem acompanyat la Mercè, doncs, de la plaça 
de la Mercè. Per tant, hem promogut també des del Districte que hi hagi activitat: el 
Born Street Food, la Fira Medieval de la Barceloneta, el Tast a la Rambla. Per tant, bé, 
doncs, estem assumint ja una certa normalitat que s’ha començat a veure en totes 
aquestes activitats que hem anat fent durant l’estiu programades per entitats o per la 
comissió de festes. 

També des del Districte s’ha dut a terme, una altra vegada, tot el que són les activitats 
infantils a les places, amb un resultat més que positiu. Segueix sent una aposta per 
fer-la cada estiu. I també, doncs, destacar altres activitats, com aquesta coordinada 
per Tot Raval, que és el «Raval estiu educatiu», no?, que representa un treball 
comunitari molt interessant amb agents culturals de primer ordre, en grans 
equipaments, fet al carrer, amb activitats amb infants i joves, doncs, que ocupen 
aquests mesos d’estiu. 

També durant tots aquests mesos, i farem una valoració més endavant, hem estat com 
a Districte, i també agrair-ho a tots els tècnics municipals, acompanyant totes les 
persones que necessitaven aquest acompanyament institucional o aquest 
acompanyament administratiu durant aquests mesos tan complicats. Per exemple, des 
del Districte, la XARSE, que és una de les respostes que s’ha donat a la necessitat de 
la pandèmia, l’hem portat a tots els barris del districte, també continuaran els casals 
comunitaris o bé, fins i tot, en l’«Impulsem el que fas», que és una mesura econòmica 
important, hem posat pressupost del mateix Districte i en l’informe de Regidoria ja es 
veu com hi ha més de 600.000 euros que estaran invertits en projectes econòmics que 
generen ocupació en el nostre districte.  

I després, doncs, també, aquests tècnics de comerç que han estat amb diversos eixos 
i associacions comercials –i m’atreveixo a dir que pràcticament a totes–, que han estat 
local per local i associació per associació per fer difusió del nou Marketplace i també 
per ajudar a la tecnificació dels comerços. 

En aquest sentit, doncs, també aquest estiu ha estat un estiu en què hem fet 
modificacions i hem invertit, conjuntament amb el Consorci, en escoles, i tenim els 
refugis climàtics, d’una banda, per exemple, doncs, el de la Cervantes, i, a més a més, 
amb la major cobertura també de les activitats a l’estiu pels patis oberts. I després 
totes les intervencions del «Protegim les escoles», que hi ha un reguitzell d’escoles, 
però que durant el 2022 també estarem treballant les escoles de la Barceloneta.  



Districte de Ciutat Vella 

 

 

Tot això combinat també amb una campanya d’inspecció de terrasses potent i 
important per anar ordenant l’espai públic de Ciutat Vella sempre amb aquest objectiu 
de cuidar el districte, cuidar els nostres carrers, cuidar les nostres places, amb fins a 
411 expedients sancionadors que hem hagut d’obrir per diversos..., bé, doncs, coses 
que no estaven bé i no estaven atenent la llicència. I quan parlem de cuidar el districte, 
doncs, també parlem del reforç de la neteja, de la campanya que ha començat fa poc, i 
que s’ha anunciat, de «Cuidem Barcelona», que també és cuidem Ciutat Vella, que 
tenim el calendari de totes les actuacions que s’aniran duent a terme a tots els barris 
del districte, amb una voluntat de millorar la percepció de neteja i la neteja, 
evidentment, també objectiva. En passats plenaris, vam presentar tant l’informe 
d’il·luminació com l’informe de neteja, que aquests dos ja eren uns objectius prioritaris 
des del Districte, tenen una continuïtat i, a més a més, doncs, ara veiem com el pla 
«Cuidem Barcelona» ens ajuda també i ens aporta una inversió suplementària que 
permetrà solucionar, allò que tots o la majoria de nosaltres percebem que és que el 
districte no està prou net i hem de fer molt d’esforç més.   

D’altra banda, també recordar com el Pla de barris, que n’hem parlat poc durant 
aquest mandat, segueix tirant endavant amb els seus projectes, tant amb els 
processos participatius... També vull recordar l’augment, per exemple, del «Concilia», 
que és un projecte que tenim al Raval i que sens dubte s’ha demostrat que és un 
projecte necessari no només en pandèmia, sinó també per fer front a la crisi 
postpandèmica. Tots els projectes de salut comunitària, educació o cultura, etcètera. 

I també, parlant de cuidar el districte, hem vist el nostre districte com escenari 
d’algunes vacunacions massives, no? Conjuntament amb el Consorci, i des del 
Districte, hem treballat, i també agrair la feina dels tècnics del Districte, per arribar a 
persones i a col·lectius que tradicionalment a les administracions els costa molt arribar 
i que no són objecte de les campanyes més genèriques. I, per tant, aquí hi ha hagut un 
esforç important de focalització..., perquè aquesta és una pandèmia que afecta més, 
evidentment, les persones més pobres i les persones més vulnerabilitzades, i, per tant, 
hem hagut de fer aquest esforç i el seguirem fent.   

Estem treballant també els pressupostos participatius de totes les propostes de veïns i 
veïnes, no?, que van ser votades pels mateixos veïns i veïnes. I aquí, només per 
posar-ne tres, la Plataforma Única de Sant Antoni Abat, els parcs infantils del Raval, la 
millora d’alguns parcs infantils, o el carril bici de Joan Borbó, no? Per tant, són algunes 
de les iniciatives de pressupostos participatius que van aconseguir els vots suficients 
per ser acceptades i les estem treballant ja i properament, doncs, es duran a la 
pràctica.  

I després voldria també destacar algunes intervencions que s’han anat duent a terme o 
que es duran a terme als barris: procés participatiu de Fleming i Gardunya, no?, que ja 
el tenim. Estem treballant ja en com aterrem el Pla de mobilitat del Raval, i 
properament ja veurem les primeres accions. Al casc antic, l’inici d’obres de Mestres 
Casals i Martorell, que ja l’havíem vist, però tirada endavant del Pla d’acció de la 
Figuera, per exemple, amb la instal·lació de taules d’escacs i de dames; la intervenció 
a [#0.19.44] amb un equipament de drets socials. A la Barceloneta, al carrer Cermeño, 
o vam anunciar just a l’estiu, abans que ens n’anéssim de vacances, el conveni a què 
havíem arribat a Comte de Santa Clara, 80, per poder posar habitatges per a veïns i 
veïnes de la Barceloneta. Al Gòtic, recordar també, doncs, el projecte, que ja vam 
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presentar en una darrera Comissió de Via Pública, si no m’equivoco, de veïnificació 
d’algunes de les places del Gòtic: la plaça de la Seu, la plaça de la Mercè, la plaça de 
la Verònica, l’increment de taules, l’increment de cadires, instal·lar alguna font, 
etcètera.     

I per acabar, i anant molt ràpid, vull recordar també que avui alguns veïns i veïnes, i en 
algun altre moment, han estat cridats a jutjats per haver de declarar per lluitar per la 
defensa del dret a l’habitatge. I, en aquest sentit, cal una llei contra els desnonaments 
que sigui valenta, que no estigui retallada, i, doncs, mostrar la solidaritat i el suport als 
veïns que s’oposen, sovint també amb el seu cos, que veïns i veïnes del districte 
siguin expulsats per aquests fons voltors que no tenen cap mena de mirament a l’hora 
de jugar i d’invertir en els nostres barris. 

Recordar també l’assassinat que hi va haver la setmana passada d’un jove en un 
carrer del Raval, al carrer Hospital, i el compromís amb la seguretat i, per tant, d’actuar 
enfront d’aquestes situacions i actuar sempre des de diversos punts de vista, tant des 
del punt de vista de la seguretat com, evidentment, des del social.  

I, des d’aquest plenari, agrair la feina de l’intendent Oliva de la Guàrdia Urbana, que ha 
estat desenvolupant la seva feina a la comissaria de Ciutat Vella durant els darrers 
mesos, i donar-li la benvinguda a un nou intendent, a l’intendent Ángel Sagués, que 
suposo que ens estarà seguint, i, doncs, iniciar un període de col·laboració que ens ha 
de portar a un barri més segur i una policia molt més de barri. 

La presidenta agraeix la intervenció del regidor i obre el torn de la resta de grups 
municipals. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies, presidenta. Com veiem en l’informe, els Comuns s’han caracteritzat per oferir 
propostes carregades de bones intencions, moltes s’han hagut d’empènyer des de 
l’oposició perquè tiressin endavant, però massa sovint no s’han sabut executar del tot 
o s’han quedat en bones intencions i pocs resultats, de les quals al districte tenim un 
gran nombre d’exemples, com, per exemple, la modificació de la rambla del Raval, el 
parc infantil de Voltes d’en Cirés, la Via Laietana... Hi ha la percepció en una part 
important de la ciutat que el Govern és incapaç d’anar més enllà de les bones 
intencions i d’oferir respostes. Però, a més, el covid ho ha trastocat tot. I en aquests 
tres anys de govern de Barcelona no ha estat a l’altura. Des de l’inici de la pandèmia, 
l’agenda d’activitats del Govern no encaixa amb els problemes o reptes prioritaris de la 
ciutadania, i aquest era un mandat on calia liderar les transformacions que s’han 
produït als nostres barris amb projectes estratègics, unes transformacions que han de 
canviar la nostra manera de viure. Però l’agenda del Govern no ha estat suficient per 
al moment que passava Ciutat Vella.  

I destacaré alguns punts rellevants sobre la base de la informació donada en aquest 
informe en nom del Grup Municipal d’Esquerra Republicana Ciutat Vella. 

A la pàgina 86 de l’informe, podem veure les dades del Pla de veïnatge, i veiem una 
baixada de les intervencions d’exclusió social. Podríem pensar que és una millora, no? 
Però si consultem l’enquesta que ha fet la Fundació Arrels «Viure al carrer en temps 
de pandèmia», les dades són esgarrifadores: hi ha un augment considerable de 
persones sense llar vivint a Ciutat Vella, 251, la xifra més alta històrica. Les persones 
que estan en situació de carrer estan molt més cronificades i porten una mitjana de 



Districte de Ciutat Vella 

 

 

tres anys i nou mesos al carrer. La major part de les persones són migrades. I, en 
aquest punt, si us plau, parlin amb el Gobierno de España per canviar la Llei 
d’estrangeria. Puc donar més dades, però els recomano llegir l’informe. Què vull dir 
amb aquesta informació? Que és intolerable que hi hagi una millora de dades a 
l’informe del regidor quan la realitat és aclaparadora, tenim més persones en situació 
de carrer al districte i amb pitjors condicions.  

Aquesta és la sensació que tenim durant tota la lectura de l’informe. Per exemple, el 
Programa de baixos de protecció oficial, programa que hem negociat conjuntament i 
que des del Grup d’Esquerra Republicana hem col·laborat per tenir una major dotació 
pressupostària. És a dir, és un programa amb què estem molt d’acord. Doncs, veiem 
que l’execució és caòtica. Dono exemples que tinc molt propers: de la segona 
convocatòria, és a dir, van guanyar el concurs els adjudicataris el 2019, ho torno a 
repetir, el 2019, han passat dos anys, doncs, tenim dos locals a Robador que encara 
no funcionen, el número 21, el top manta, amb infinitat de problemes d’afectacions 
d’aigües i que actualment és un magatzem. Gràcies, senyor regidor, és el que 
esperaven tots els veïns tindre un nou magatzem a Robador tancat.   

Anem al següent: Robador, 43, que suposadament serà la Llibreria Sant Jordi, han fet 
tantes notícies en premsa amb aquesta notícia que jo crec que és com una llegenda 
fantàstica. El cas és que des del 2019 que està adjudicat i encara no ha arribat i és un 
vidre ple de pintades i tancat i barrat des de fa anys. Ah, i també tenim Robador, 35-
37, que han canviat els vidres de l’aparador fa poc més d’un mes, és un local 
relativament nou, l’edifici va ser renovat el 2014, és a dir, tenia els vidres de sis anys i 
s’han hagut de canviar per posar un doble vidre. Potser seria perquè les molèsties al 
carrer són tan tremendes que, quan va anar de visita al juny la senyora Colau, van 
suplicar per un canvi de vidres. Però, sap què? La veïna que va vindre aquí, a 
l’Audiència Pública, el mes passat que va parlar amb el seu nadó a coll va dir que no 
podia dormir i no podia descansar aquest nadó, doncs, a aquesta noia, que, a més a 
més, l’edifici en què està és de gestió municipal, no li han canviat els vidres. 

En aquest informe no he trobat referències al fet del degoteig constant del comerç 
emblemàtic i la poca pro activitat que té l’Ajuntament per aturar aquesta tendència de 
tancaments. Tal com va demanar la regidora Gassol al plenari de Casa Gran, 
necessitem que el Govern municipal comparteixi l’informe que s’havia d’elaborar sobre 
l’estat actual dels 200 comerços emblemàtics catalogats i que es va esmenar en la 
passada reunió del Grup de Treball d’Emblemàtics del 20 de setembre de 2021. 
Considerem que aquest tipus d’establiment necessita una atenció especial per part de 
l’Ajuntament i se n’ha de fer un seguiment exhaustiu. La pena és que, pel camí, ja hem 
perdut una joia com era l’Herboristeria del Rei.    

D’aquest mandat, malauradament, no sortirem preparats per afrontar els nous temps. I 
hem constatat que, per molt que se’ls ajudi, no se’n surten a l’hora de plantejar un nou 
futur per al districte. Creiem que avui al Districte no hi ha hagut ningú que pensi en la 
ciutat dels propers anys i que connecti amb la generació que ja està agafant les regnes 
del país i a qui li toca prendre el relleu del lideratge del país.   

Barcelona té molts actius socials, econòmics i culturals, i el Govern actual avui no és 
capaç de donar sortida als immensos actius i capacitats que té el districte. Ciutat Vella 
ha de pensar en gran, perquè sempre diem que les coses que passen a Ciutat Vella 
després passen a la resta de Barcelona, i Barcelona avui va a mig gas: falta horitzó, 
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falta energia. Ciutat Vella té capacitat per brillar molt més del que ho fa avui. Cal que 
agafin la creativitat, la capacitat d’innovació que té aquesta ciutat i l’ajudin a explotar 
amb tota la seva potència per construir el futur. Avui la ciutat vella mostra símptomes 
d’una falta de projecte de futur. És el que repeteixen de manera continuada els nostres 
veïns. L’agenda del Govern en aquest mandat no ens deixa una ciutat preparada per 
als nous temps, i això també és pel model de ciutat que té el PSC, que pesa massa en 
totes les decisions estratègiques. El seu soci de Govern ha tingut una incidència més 
alta del que li tocaria, tot i no tenir l’alcaldia i tot i ser la tercera força de ciutat. El seu 
model té una visió política que no és la nostra, que tampoc és la teva, Jordi, i això 
creiem que no és bo per a la ciutat i que incomoda una bona part de la ciutat, inclosos 
els vostres votants. 

El Govern Comuns-PSC no permet que assumim la missió que demana el moment i 
que encara les transformacions que necessitava el districte i ens ha condemnat a un 
mandat perdut, que és el que tenim, un mandat perdut per a Ciutat Vella, que es veu 
cada dia amb la marxa de veïns i veïnes dels seus carrers. Si mires un portal 
immobiliari, veuràs a la venda més pisos que mai. Els nostres veïns i veïnes volen fugir 
de la degradació, de la inseguretat i de la falta de projecte que reflecteixen les seves 
polítiques. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Bé, gràcies, presidenta. Celebro que puguem estar tots els consellers en aquesta sala. 
Crec que tornem una miqueta, de mica en mica, a la normalitat i crec que això és 
positiu en el dia a dia. Agrair que els veïns estiguin aquí, per pocs veïns que hi hagi, 
però que almenys és tornar una miqueta al que eren els plenaris de Ciutat Vella. 

Bé, regidor Rabassa, cada vegada que em toca fer la intervenció en aquest punt, no 
sé si parlar del que ha dit ara, del que posa a l’informe, del que falta en l’informe... 
Però la veritat és que, després de tants mesos, de dos mandats i de tants tants plens, 
cometen el mateix error: no fan autocrítica. No fan autocrítica de tots els problemes 
que tenim al districte. Vostè sap que soc molt curosa amb el que dic i amb el que faig, 
tant a mi com al meu company Tahir ens agrada investigar, parlar amb la ciutadania, i 
veig aquest informe, que és tan ordenat, tan polit, i el comparem amb la realitat i res té 
a veure amb el que pateixen els veïns i les veïnes del Raval, del casc antic, del Gòtic i 
de la Barceloneta. Res. Això és un exemple de com el paper ho aguanta tot. 

Hi ha una frase que crec que és molt necessària recordar, i abans que comenci a dir 
que l’oposició no proposa, només critica, que anem en contra del Govern, dir-li que en 
aquest punt fent una fiscalització de les seves polítiques durant aquests mesos. Serien 
bones o dolentes, però crec que és necessari la crítica per construir i millorar el nostre 
districte. El que defineix en aquests moments les seves polítiques és descontrol, 
cabreig, descontent, desinterès, entre altres paraules que els veïns ja li van dedicar a 
l’Audiència Pública. 

I, parlant de l’Audiència Pública, li van demostrar que el districte no està funcionant i si 
alguna cosa podria anar malament, va pitjor, i que tota proposta positiva no acaba 
d’encaixar en el Govern de què formen part vostès i el Partit Socialista.  

Li faré una pregunta abans de continuar i de seguir parlant sobre les diferents dades 
que ens han presentat en l’informe: què vol que sigui Ciutat Vella en un any, o en tres? 
Quin futur vol que tinguin els ciutadans i comerciants del districte? Perquè crec que no 
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l’acabem de veure. Està molt bé que vinguem l’oposició a parlar del que fa malament o 
del que no tenim tan clar que faci bé. Si vostè és la cara visible d’aquest districte, però 
també l’acompanya un altre partit que a vegades s’amaga darrere de vostè, però és 
tan responsable com vostè.  

Sabem que governar no és fàcil; si ho fos, no ens trobaríem amb aquest desgavell. 
Però està clar que si una cosa no funciona, s’ha de canviar. 

Fa dies parlava amb vostè en una reunió que ens va donar, perquè creiem que 
explicant les coses i les nostres preocupacions podem arribar a transformar i a canviar 
la situació que vivim. Està clar que les respostes no van ser ni extenses ni molt més, 
però en quaranta-cinc minuts tampoc podem parlar de tots els canvis que volem en el 
districte. Però està bé que a vegades ens donin les respostes. Tenim tantes tantes 
preguntes sense contestar que crec que és necessari posar-se les piles. Són temes 
dels quals els parlem a plenari, que parlem a comissió de Casa Gran i en el Districte. 
Centrant-nos una mica, no li parlaré de seguretat, perquè tenim en breu les taules de 
seguretat, i crec que, després de totes les dades que ens oferiran els cossos policials, 
hauríem de fer una mesura de govern o un informe específicament sobre aquest tema, 
ja que per a vostè el Pla de veïnatge era tan important, dedicar-li unes pàgines al final, 
a l’informe del regidor, hauria d’haver sigut un punt de l’ordre del dia. 

La veritat és que esperava molt més de vostè, i ja li dic que esperàvem molt més i 
molta més dedicació envers la realitat que viuen diàriament els veïns.  

Un tema que ens preocupa és l’habitatge, i avui ha pogut dir algunes coses sobre 
l’habitatge, però ens preocupa l’infrahabitatge i la situació dels edificis municipals que 
tenim al districte que estan en molt mal estat. Li demano que l’IMHAB (Institut 
Municipal de l’Habitatge i Rehabilitació de Barcelona) s’impliqui més en el districte, no 
només en les finques, sinó als pisos, perquè hi ha solucions que depenen d’ells i no 
funcionen.   

Per acabar, i per no allargar-me més del necessari, m’agradaria parlar del comerç. 
Vostès van començar la casa per la teulada amb el Pla de desenvolupament 
econòmic. Van fer propostes, després els les van comunicar als eixos i a les entitats 
comercials, i no al revés. Potser no és la meva manera de treballar, però crec que no 
és la correcta. Fa uns mesos fèiem una petita reunió visita amb diferents comerciants 
que tenen negocis aquí a Ciutat Vella des de fa més de vint anys, ells no eren nascuts 
aquí, i tenen un problema molt greu: que no es poden comunicar amb l’Administració 
que els pertoca, no perquè no parlin l’idioma, o sí, sinó perquè no tenen resposta 
d’aquest equip de govern. Fa uns dies el va visitar el conseller Pequeño i no li va 
resoldre cap dels problemes que tenien: baralles, falta de neteja, falta de coneixement 
que tenen vostès respecte a les seves demandes i preocupacions. Sabem que el que 
demanen no és complicat ni és extraordinari, volen seguretat, neteja i no impediments, 
sinó que l’Administració els ofereixi espais per poder treballar conjuntament. 

Finalment, i això sí que m’agradaria remarcar-lo, i és que quan nosaltres fem un prec, 
des de l’oposició, no només volem que aquest prec es dugui a terme en el Raval, sinó 
que es dugui a terme als quatre barris d’aquest districte.  

I ja per acabar només dir que esperem que la campanya de Nadal arribi abans d’hora i 
que cobreixi les necessitats de tots els comerciants. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 
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Gràcies, presidenta. Ens tornem a trobar després d’un estiu força estressant per als 
veïns i veïnes de Ciutat Vella, un estiu que, tot i no estar a les quotes més altes de 
turisme en els nostres carrers, ha estat un estiu on la convivència ha estat molt difícil, i 
vostès la major part del temps han estat absents. Els recordo que just avui fa una 
setmana els vaig fer un missatge, ahir un recordatori, i el silenci és la vostra resposta. 
El silenci que també tenen els veïns i les veïnes en temes que veritablement els 
preocupen. Això meu era una «tonteria», a fi de comptes. 

Senyors dels Comuns, senyors socialistes, no teniu cap model de ciutat, no teniu cap 
model de barri. Tenim una ciutat, un districte i uns barris totalment abandonats. Tenim 
una emergència a Ciutat Vella i sou incapaços de veure-la. Tenim un teixit productiu, el 
petit comerç a l’UCI, i més enllà de la històrica campanya de Nadal, què fem? Heu 
treballat amb el sector del comerç? Heu fet algun projecte per poder disposar dels fons 
europeus en benefici dels nostres carrers i, per descomptat, per construir un entorn 
més agradable als voltants dels nostres comerços? Teniu les eines i no les sabeu 
utilitzar.  

El BCN Market, que abans em parlaves, és la versió dolenta d’una proposta de Junts 
portada als deu districtes de Barcelona. És molt curiós que renegueu de les nostres 
polítiques, de la nostra manera de fer i de desfer, però us agraden les nostres idees, 
això com també els nostres títols de campanyes puntuals com el «Cuidem Barcelona». 

Parlant del «Cuidem Barcelona», aquí la veritat és que constantment és entrar en un 
bucle. Vostès deuen mesurar la brutícia amb altres indicadors als meus, però, salvant 
les discrepàncies, mai mai mai he vist els carrers tan bruts, tan malmesos i tan deixats 
com actualment. No criminalitzant per res al servei de neteja, però sí a una mala 
planificació i execució política. Desitgem que el coordinador que vam demanar el meu 
grup, Junts per Catalunya, serveixi per endreçar tot aquest desgavell. La brutícia 
moltes vegades és el dany col·lateral de les males gestions en seguretat i prevenció. 
La concentració de persones a la via pública fent botellot provoca aquesta brutícia, 
quant a llaunes, pixums, pintades per tot arreu. 

També, igual que li dic les coses dolentes que fan, les que no els agraden, haig 
d’agrair –i així ho faré, no?– l’entesa a l’hora de negociar qui assumeix el cost de les 
pintades a la porta de l’Escola Vedruna-Àngels, no? D’inici, la brigada només es feia 
càrrec de pintar-ho i l’escola assumia el cost, aquest cost era un cost inicial de 78 
euros cada cop que s’havia de pintar la porta o la façana. Agrair-li que aquest cost 
l’assumeixi el consistori, tot i que és una despesa dels veïns i les veïnes que tampoc 
hauria de ser si a la plaça dels Àngels no hi haguessin les concentracions i la 
deixadesa que hi ha. 

En matèria de seguretat i prevenció, com ha dit la companya de Ciutadans, les xifres i 
notícies són d’escàndol, però, per no allargar-nos, esperarem a tenir les dades i deixar 
que les veïnes prenguin la paraula en les diferents taules de seguretat i prevenció en 
els propers dies. 

Sobre l’habitatge, millor no parlar-ne. Les lleis espanyoles que es petin lleis catalanes 
és normal, el que és d’escàndol, que els Comuns, vostè, senyor Rabassa, i equip, 
s’han petat la seva pròpia llei estrella d’habitatge a Barcelona des de Madrid i sense 
despentinar-se. 

Davant l’emergència habitacional, la reserva del 30% de l’HPO la nova Llei de 
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l’habitatge se la carrega. L’ajuda als joves pel lloguer proposada pel grup dels 
socialistes, no cal tampoc ni parlar-ne. A Barcelona només un 1% dels habitatges que 
es troben en el mercat està per sota dels 600 i és quasi infrahabitatge. 

En resum, de poc li ha servit a l’alcaldessa el flirteig amb la ministra Sánchez, i vostès 
segueixin aplaudint i claudicant. Ens trobarem agenollats tots dos: nosaltres per 
obligació i vosaltres per devoció.  

Canviant totalment de tema, i ara això no atén als veïns, és més de la part política, 
lamentem un cop més, com portem denunciant des de l’inici del mandat, el 
menysteniment al qual ens teniu sotmesos a l’espai polític de Junts per Catalunya. El 
passat 6 d’octubre, aquells que veníeu de les places, que ocupàveu les institucions i 
veníeu a canviar-ho tot per fer-ho tot molt més popular el que heu fet és tan sols venir 
a ocupar les primeres files de tot acte institucional, organitzat des de l’Ajuntament de 
Barcelona. Li recordo, senyor Rabassa, que és la casa de tots aquells que li agraden i 
dels que no li agraden gens. És inadmissible protocol·làriament que deixeu a la 
secretària segona de la Mesa al Parlament, la senyora Madaula, dempeus en un acte, 
sense seient. I no perdi temps excusant-se que aquest acte no tenia protocol. Si no 
tenia protocol, la primera línia estava plena de personalitats que havien vetllat pel seu 
seient. Si vostè es considera democràtic, vetlli perquè tot allò que passi en el seu 
territori tingui la garantia democràtica que pertoca. Si no, l’únic que em demostrarà és 
que poc dista dels seus socis de Govern que l’únic objectiu és la cacera de bruixes 
que practiquen contra l’independentisme. Ens volen agenollats i empresonats, com fa 
pocs dies també ho van intentar amb el president Puigdemont, però, per sort, se’n va 
sortir.   

Aprofito també per demanar, igual que ho vaig fer en la seva presa de possessió com 
a presidenta del Districte, senyora Gassol, que com a presidenta té aquest deure, el de 
vetllar per tots els consellers d’aquí, cosa a què es va comprometre i així va quedar 
enregistrat a l’acta. 

I per acabar aquest bloc només una última cosa, senyor Rabassa: si no li agradaven 
els protocols a les institucions, comenci per seure’s a l’última filera dels actes i deixi 
que la massa popular ocupi els llocs de prestigi. Llavors, em creuré que veníeu a 
canviar-ho tot. De moment, només veig que han vingut a fer-se una foto sense cap 
tipus de principi. 

Tenim tants temes de què parlar a Ciutat Vella que avui em concentraré en un de sol i 
ja acabaré la meva intervenció. I realment és el que veritablement m’agradaria tenir 
una resposta en la seva rèplica: carrer dels Salvador, per intentar concretar una mica, 
toquem el moll de l’os, perquè per algun lloc haurem de començar en aquest districte, 
perquè com aquell que diu qui molt abraça poc estreny. Els veïns d’aquest carrer han 
de conviure cada dia amb una zona de càrrega i descàrrega il·legal, moltes vegades 
inclús negant la sortida als veïns, que queden atrapats en els seus habitatges, perquè 
la porta d’accés queda blocada per alguna furgoneta o camió de grans dimensions. 
Perill d’accidents, façana feta malbé per aquells vehicles. Però no només tenen 
problemes de trànsit, també tenen problemes amb la venda a qualsevol hora de la nit 
d’alcohol per un supermercat que aixeca la persiana i la baixa a demanda del client, 
sigui l’hora que sigui. La venda de peix ambulant a la cantonada, i ja per acabar de 
culminar la paciència dels veïns i veïnes que porten anys demanant solucions, han de 
patir crits de baralles i furts a qualsevol hora de la nit i del dia. Brossa llençada en 
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qualsevol racó. Els recordo que Junts va fer la seva feina en aquest carrer, i no va ser 
gens fàcil. Quan pensem fer vostès la seva? Teniu algun projecte, idea per a la 
dignificació de l’espai públic per a aquests veïns i veïnes d’aquest carrer en concret?   

La presidenta dona de nou la paraula al regidor. 

El regidor  

Estem vivint una de les crisis més importants que ha viscut aquest país, per no dir 
pràcticament una crisi planetària, una crisi sanitària, econòmica, social, i les persones 
que no tenen llar, malauradament, arreu del món cada vegada són més, i més si les 
lleis no ens acompanyen. Per tant, el que hem de fer, en lloc de criminalitzar-les, és, 
efectivament, derogar la Llei d’estrangeria –no hi ha cap mena de dubte–, malgrat que 
moltes persones sense llar no són estrangers i ara estan vivint aquesta situació. Però 
no només això, sinó que tots els governs –tots els governs– tinguin un pla de 
sensellarisme. La ciutat de Barcelona en té. No hi ha cap ciutat del voltant de l’àrea 
metropolitana que en tingui. El Govern de la Generalitat tampoc no en té. Per tant, és 
important que totes aquestes persones que, efectivament, no tenen lloc on viure, 
desgraciadament, puguin comptar amb ajuts d’arreu, perquè la ciutat de Barcelona en 
un país com Catalunya no se’n sortirà sola. Aleshores, doncs, efectivament, nosaltres 
hem d’atendre aquests veïns i aquestes veïnes, ho estem fent, hem incrementat els 
equipaments i els recursos per poder-los ajudar, però, a més a més, sols no ho 
podrem fer. Caldria que els diners que inverteix l’Ajuntament de Barcelona per al 
sensellarisme ho fes també, proporcionalment, la Generalitat de Catalunya, no arriba 
ni a menys de la meitat per a tot Catalunya del pressupost de Barcelona. 

Aprofito la pregunta que ha fet la consellera de Ciutadans de què és el que vol que 
sigui Ciutat Vella en un o tres anys. A mi em sembla que, en un o tres anys, és bastant 
complicat, no? Però, en tot cas, ha de ser un districte que no sigui un aparador. Ha de 
ser un districte en què en les seves polítiques públiques estiguin sempre els veïns i les 
veïnes. Això és el que ha de ser Ciutat Vella, no hi ha cap mena de dubte. I per això es 
necessiten moltes coses. Per exemple, l’impuls de més d’un centenar d’habitatges, de 
pisos, que s’arreglaran durant aquest mandat, més d’un centenar, compres del mandat 
anterior. Hem incorporat també Comte de Santa Clara i n’hi haurà més.  

Estem fent un nou casal de gent gran al casc antic, per fi ho hem aconseguit. Hem 
trobat una solució als dos CAPs més necessaris de Ciutat Vella. Posar els veïns al 
centre és això, que tinguin atenció primària. Onze milions per al Pla de 
desenvolupament econòmic, 11. Vint-i-quatre locals del BPO, els baixos de protecció 
oficial, de moment, falta la tercera en parades de mercat i la que vindrà posteriorment 
fruit de l’acord amb Esquerra Republicana per comprar, no pas per a BPOs.  

Lluita contra els desnonaments, la setmana passada 21 desnonaments –21 
desnonaments– a Ciutat Vella. Cal canviar lleis, però, a més a més, cal ser-hi en tots i 
cadascun dels desnonaments. Us convido totes que vingueu a algun desnonament. 
Veïnificació de les places, per exemple, algunes que s’han acabat aquest mandat, com 
la de Sant Miquel, que és un canvi realment molt important, però d’altres que vam 
presentar també en la Comissió de Via Pública, com les del Gòtic. Per tant, pensar les 
places de Ciutat Vella com a llocs d’estada, llocs on ser-hi, posar bancs i veïnificar-les. 

Via Laietana, la tenim, eh?, ho treballarem, una obra molt complicada, però, 
efectivament, es començarà en aquest mandat. Tindrem el Borsí. Recordo que fa dos 
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mandats això havia de ser el museu del Woody Allen, no?, i ara serà una biblioteca. 
Tant de bo poguéssim fer el mateix amb els antics jutjats, aquí la Generalitat hauria de 
dir alguna cosa sobre aquest solar que té de manera infame totalment buit, o la 
Foneria de Canons, que és propietat seva també. Tindrem el Segle XX a la 
Barceloneta, tindrem una rambla sense ocellaires, prioritzem la il·luminació i la neteja. 
Per tant, no ho sé, a mi em sembla que li he contestat bastant què és el que volem que 
sigui Ciutat Vella, que no sigui un aparador i on els veïns i les veïnes poden viure. 
Sens dubte, tenim molta feina per fer. I les aglomeracions que estem vivint en els 
últims mesos és un problema afegit que és conseqüència del model d’oci nocturn i del 
model de ciutat que, durant anys i panys, s’han vingut promocionant per a Ciutat Vella.  

No he acabat d’entendre els problemes de protocol, però si un dia he d’estar a última 
fila i si, a més a més, estem junts, no hi ha cap mena de problema. 

El carrer Salvador, el carrer Salvador és un dels llocs on hem treballat moltíssim. 
D’una banda, l’acció policial acabant amb punts de venda que hi havia al carrer 
Salvador i voltant; s’han retirat contenidors del carrer Salvador, recordi-ho; Endesa, 
amb les reunions que vam tenir i la pressió veïnal, vam aconseguir que arreglés el 
quadre de baixa tensió, si és que és això exactament el que era que donava tants 
problemes. I després, efectivament, hi ha un lloc problemàtic on es ven alcohol, i aquí 
la policia, doncs, el té també en el seu focus. I, efectivament, hi ha un problema amb la 
càrrega i descàrrega a unes hores del dia, no tot el dia, durant unes hores al dia, i, 
efectivament, és molt problemàtic. I per això tenim un Pla de mobilitat, que li recordo 
que vam fer unes sessions de participació i properament s’anirà fent. 

En aquest sentit... I després una altra cosa sobre el degoteig de comerç emblemàtic i 
sobre l’Herboristeria del Rei, nosaltres hem estat en contacte des de fa mesos i mesos 
tant amb la propietat com amb els llogaters de l’Herboristeria del Rei, fins a l’últim 
minut, tant amb uns com amb els altres. De fet, amb la propietat encara estem en 
contacte. I l’Administració pública vostè sap perfectament que té la possibilitat d’arribar 
fins allà on pot arribar, però hi ha algunes coses, i menys quan es judicialitzen pel 
motiu que sigui, que l’Administració pública no s’hi pot posar, perquè en una cosa que 
està judicialitzada i, a més a més, hi ha unes persones que es volen jubilar 
l’Administració difícilment podrà fer alguna cosa en aquest sentit. Però hem estat 
mesos parlant amb ells de quines eren les seves intencions i de quina manera podíem 
aconseguir i podrem aconseguir, ho espero, que l’Herboristeria del Rei segueixi sent el 
que ha de ser, una herboristeria.     

Pel que fa al Programa de baixos de protecció oficial, doncs, efectivament, la Llibreria 
Sant Jordi arribarà, vagi al carrer Ferran i parli amb el Josep Maria i li explicarà les 
problemàtiques que hi estan havent, però arribarà, i el número 35 i 37, doncs, 
evidentment, entraran a la convocatòria dels propers baixos de protecció oficial.   

La presidenta obre el segon torn dels grups municipals.     

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Bé, al final m’ha contestat molt poques coses, ha reconegut que als baixos de 
protecció oficial la gestió és força força lenta. I, després, totalment d’acord amb la 
meva companya Maria José en el tema de la Llei catalana de l’habitatge, no n’havia fet 
esment, i és un problema que si ara tenim desnonaments, segurament en tindrem més 
per culpa d’aquestes lleis espanyoles, que vostès també formen part del Govern a 
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Espanya. 

Hi ha temes que s’han adjudicat vostès mateixos i que no són els seus projectes, com, 
per exemple, el Borsí. El Borsí és un projecte que ha estat fet pels veïns i aconseguit 
en gran part perquè nosaltres vam portar les comissions. És a dir que també comptin 
que no només formen part vostès del Govern, al Govern fem propostes nosaltres que 
accepten i que han de complir. Llavors, doncs, hi ha mèrits que no són seus. 

Bé, doncs, això. Moltes gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Bé, m’ha parlat que Ciutat Vella no vol que sigui un aparador. Doncs, no ho ha 
aconseguit; no ho ha aconseguit, regidor. Que vostè li dediqui 11 milions al Pla de 
desenvolupament econòmic, només faltaria que no li dediqués diners al comerç que 
tant ha patit i que tant està patint per la seva inacció. Li ho repeteixo: inacció. 

Parla de lleis, que està molt bé, però és que vostès estan en el Govern central. Si no 
les han canviades, les han de canviar, si volen, eh?, perquè aquí ja sabem que, quan 
s’arriba al poder, s’oblida d’on es ve i el que es fa. 

Quan parla de la veïnificació de la plaça Sant Miquel, de la plaça de la Mercè, està 
molt bé, però el problema no és que es veïnifiqui, sinó que es conservi i que es 
mantingui, perquè en aquests moments la plaça de la Mercè fa pena. Fa pena no 
només la plaça de la Mercè, sinó la del Duc de Medinaceli, i vostès es van 
comprometre a millorar el moll de la Fusta i el passeig de Colom. D’aquest projecte es 
desdiuen i no diuen res.  

Parlen que han construït o que construiran en aquest mandat més de cent habitatges. 
Bé, ja, és que en campanya vau prometre molts molts molts més. Llavors, crec que la 
política de l’aparador en aquell moment, quan s’estava econòmicament bé, podia estar 
bé, però és que ara es necessiten accions i propostes concretes en comerç, en 
habitatge, en gent gran. Dir que s’ha tirat endavant el casal de la gent gran, bé, és que 
estava en unes condicions l’antic..., amb molt males condicions, és normal que es 
modifiquin els equipaments, només faltaria. 

Els CAPs ha sigut una lluita dels veïns, els ho recordo, lluites de veïns, no lluites de 
persones que ara estan a la política que venen d’on vinguin i siguin qui siguin. Però li 
ho tornaré a repetir, en sis anys no han aconseguit –no han aconseguit– que els 
ciutadans estiguin al centre de les seves polítiques. Parlen molt, diuen molt i les 
paraules són molt boniques, però la realitat és la que és, i Ciutat Vella s’està convertint 
en un districte que la gent marxa, marxa per les seves poques accions en aquells 
espais. No només veïns, comerciants. Parlàvem dels emblemàtics, què faran amb els 
emblemàtics? Perquè es parla molt, però després no hi ha res que recolzi tot això.  

Estic totalment d’acord amb els antics jutjats. És més, li proposo que tornin amb les 
reunions perquè en aquell espai es pugui fer el que sigui necessari, el que considerin 
els veïns que s’ha de fer. 

I Via Laietana, bé, Via Laietana, la Rambla, un tros de la modificació del Paral·lel... 
Clar, són grans obres que quedaran en un calaix, com portem sis anys vostès en el 
Govern. Amb això, els dic que potser estan molt bé les bones paraules, les bones 
intencions, però que es posin una miqueta en accions concretes. Jo no li demano que 
em canviï la ciutat d’avui per a demà; li demano que, a poc a poc, vagi millorant la vida 
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de ciutadans i veïns i no els posin impediments, tot el contrari, els donin facilitats 
perquè puguin viure, puguin treballar i que no depenguin de l’Ajuntament, governi qui 
governi, ni de les ajudes de la Generalitat ni de les ajudes de l’Estat. Li demano que 
sigui valent i que faci accions concretes –concretes. No li demano que em canviï la 
ciutat en un tres i no res.   

La Sra. M. José Chacón i Salvador   

Doncs, primer de tot, li he de donar les gràcies perquè m’ha respost a una pregunta 
que realment volia tenir resposta. Crec que el que ens ha dit a mi no em convenç i a 
les veïnes crec que tampoc. Dels problemes que he anat dient, cap solució.  

D’altra banda, i em fico on no em demanen o sí, doncs, em sap greu dir-li que està 
desactualitzat, senyor Rabassa, per no dir-li mentider: el juliol del 2017, en el 
Parlament es treballa una estratègia integral per al sensellarisme i aquest pla veu la 
llum en el 2018, amb la qual cosa el Govern de la Generalitat té un pla de 
sensellarisme. I no em vull estendre, i a veure si amb poques paraules d’una vegada 
m’entén, no?: si ho feu tan bé, per què estem tan malament?  

La presidenta dona la paraula de nou al regidor per un temps de vint segons.    

El regidor manifesta que li comuniquen que encara li queden dos minuts. 

La presidenta especifica que ha anat parant el rellotge i que només li queden vint 
segons.  

El regidor refusa fer ús d’aquests segons. 

C) PART DECISÒRIA 

3. Modificació puntual del Pla especial de protecció del patrimoni 
arquitectònic, històric i artístic al districte de Ciutat Vella per a modificar el 
nivell de protecció de la finca del carrer Ferran, núm. 34 

La presidenta informa que, en aquest punt, el Govern disposa d’un temps 
d’intervenció de sis minuts, en tres torns, i l’oposició, de dos minuts en dos torns. Tot 
seguit, dona la paraula al Govern perquè exposi aquest primer punt de la part 
decisòria. 

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

Gràcies, presidenta. Sotmetem a consideració del plenari de Ciutat Vella la 
modificació puntual del Pla especial de protecció del patrimoni arquitectònic, històric i 
artístic al districte 1, de Ciutat Vella, per modificar el nivell de protecció de la finca del 
carrer Ferran, 34. La sentència al recurs 291/2018 condemna l’Ajuntament a prendre 
les disposicions necessàries per a la protecció de la finca amb el nivell B, com a bé 
cultural d’interès local. L’objectiu únic del pla és, d’acord amb el contingut de la 
sentència, rectificar el nivell C de protecció anterior a l’immoble de Ferran, 34, per 
recollir el nivell B corresponent a BCIL.   

La sentència obliga a catalogar amb un nivell de protecció la finca del carrer Ferran, 
34, anteriorment inclosa en un nivell C de protecció. Núñez i Navarro va instar al 
nivell B de protecció per poder aplicar la modificació del Pla general metropolità de 
patrimoni impulsada pel Govern convergent el gener del 2015, que llavors permetia 
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com a excepció als plans que condicionessin la implantació d’instal·lacions hoteleres 
en edificis amb nivell D de protecció. 

En execució de la sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, s’ha 
aprovat inicialment la modificació puntual del Pla de patrimoni de Ciutat Vella per 
ajustar el nivell de protecció de la finca del carrer Ferran, 34, de C a B. La memòria 
del pla explica a bastament el seu objectiu i la justificació en l’execució de la 
sentència. 

En tot cas, la qualificació no és retroactiva, serà vigent quan ho sigui la mateixa 
modificació del planejament que la proposa, amb la publicació de l’acord d’aprovació 
definitiva i la normativa en el Butlletí Oficial de la Província. I atès que el 2017, 
impulsat pel Govern dels Comuns, es va modificar la modificació del Pla general de 
patrimoni per eliminar la possibilitat d’implantar hotels en edificis catalogats amb nivell 
C per sobre de les limitacions que contingués el planejament d’usos, en aquest cas el 
PEUAT, no serà possible que pugui prosperar una petició amb la finalitat d’implantar 
un hotel per part de Núñez i Navarro. 

Gràcies.   

La presidenta obre el torn de paraula dels grups municipals.    

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, presidenta. Bona tarda a tothom. Avui ens porten en aquest plenari una 
declaració d’immoble com a bé cultural d’interès local, fins aquí tot correcte i ens 
n’hauríem d’alegrar. Ara bé, que aquesta declaració vingui exigida per una sentència 
judicial que qui demani la catalogació sigui per Núñez i Navarro porta com a mínim a 
mal pensar. 

Aquesta demanda ve de lluny, aquí el Grup Municipal de Junts, que sempre es va 
vantar de defensar el patrimoni de la nostra ciutat, hi té molt a veure, ja que el 2013 
l’abans regidora Mercè Oms va fer un MPGM per tal de permetre tots els hotels a 
edificis catalogats de B. Per tant, si ho acceptéssim, estaríem obrint la porta a posar 
un nou hotel. El veïnat ja no pot més amb la pressió turística i la destrucció del nostre 
patrimoni. Aquestes intervencions faciliten altres de més agressives que acaben 
encabint usos invasius que malmeten l’estructura i els elements d’interès d’aquests 
edificis. 

Aquesta nova va decaure abans del PEUAT, però si ara es declara BCIL aquest 
immoble, ja que el recurs es va presentar llavors i ha prosperat... I, a més a més, hi 
ha una sol·licitada una llicència per fer un hotel. Nosaltres ens preguntem si aquesta 
llicència es pot aturar o, pel contrari, acabaria en un contenciós. Aquí el Govern no hi 
pot fer res, és una sentència a executar, però ens hauria agradat que fos més 
transparent facilitant tota la informació necessària des d’un primer moment a tota 
l’oposició. I, en segon lloc, recordar que aquesta possibilitat ve d’on ve i ve de qui ve, 
de vostès senyors de Junts, demòcrates i convergents de l’època. 

Així que, per tot plegat, hi votarem en contra.     

Gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Sí, només posicionarem vot, que serà abstenció. 
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La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Jo posicionaré vot, que serà favorable, i dir-li al senyor Callejo que també està 
desactualitzat, la senyora Mercè Oms no és de Junts ni milita a Junts, en tot cas, 
Convergència, PDeCAT, i no sé per què barreja naps i cols. 

La presidenta dona de nou la paraula al senyor Ibarra.     

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

Res més. Gràcies, presidenta. 

La presidenta pregunta si cap grup vol tornar a intervenir. Aquest punt ha estat 
aprovat amb els vots a favor del Govern i Junts per Catalunya, el vot en contra 
d’Esquerra Republicana de Catalunya i l’abstenció de Ciutadans. 

D) PART D’IMPULS I CONTROL 
a) Proposicions 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC 
perquè, atès que la situació d’incivisme, botellots, sorolls i deixadesa del 
districte és cada vegada més gran, atès que el nostre districte és un dels 
més afectats per totes aquestes pràctiques nocturnes, atès que aquests 
problemes es generen sobretot per la concentració d’oci nocturn i venda 
de begudes alcohòliques, atès que l’Ajuntament de Barcelona té les 
competències necessàries per prevenir aquesta situació, el Govern del 
Districte es comprometi a realitzar una campanya intensiva per pal·liar 
els problemes de convivència, incivisme i excés de soroll que contempli 
diverses accions transversals, durant un període mínim de 6 mesos 
consecutius. Les accions haurien de ser les següents: 
• Definir com a «zona preferent d’actuació per garantir el descans i la 
convivència veïnal» les zones del passeig del Born del Casc Antic i la 
zona de les platges de la Barceloneta. 
• Reforçar la presència de Guàrdia Urbana durant un període mínim de 
6 mesos amb dispositius de saturació i prevenció policial i sancions 
administratives tal com es determina en les ordenances municipals. 
• Instal·lar sonòmetres a les places i recorreguts de pas nocturns 
habituals per tal de corresponsabilitzar els gestors de locals amb 
terrassa o d’oci nocturn. 
• Fer una modificació del Pla d’usos per tal que les botigues 
d’alimentació no puguin vendre cap tipus d’alcohol fred a partir de les 
22 h, així com ubicar les begudes alcohòliques en espais no visibles 
des del carrer. 
• Implementar un dispositiu de neteja específic de l’espai públic en 
horari de tancament de les activitats permeses. 
• Aplicar mesures de pressió i sanció a la venda ambulant de begudes  
alcohòliques. 
• Demanem responsabilitats a les autoritats públiques que han de 
vetllar per la tranquil·litat i el descans de la ciutadania i perquè aquests 
fets no tinguin cabuda al nostre districte. 
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La presidenta informa dels temps d’intervenció: sis minuts per al Govern, en tres 
torns, sis minuts per a la part proposant i tres minuts, en dos torns, per a la resta. Tot 
seguit, dona la paraula al Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya perquè exposin 
aquesta proposició. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies, presidenta. Bé, portem mesos avisant del que passaria, i sembla que vostès, 
el Govern municipal, s’hagin adonat després del que va succeir a la Mercè. Però ja fa 
temps que portem avisant-lo, i no només els ho diem nosaltres, l’oposició, els ho diuen 
el veïnat, que portem mesos dient, explicant, reclamant tot això. I tot això també queda 
constatat quan el passat mes de juliol els vam presentar una proposició on els 
demanàvem que prenguessin mesures urgents per reduir l’impacte dels sorolls i dels 
botellots. I al Consell de Barri de la Barcelona, i a l’Audiència Pública de setembre, i en 
tants i tants i tants altres espais, però vostès no han fet res. Vostès i els seus socis de 
govern reaccionen tard i malament.  

El dispositiu de prevenció planificat pel Govern de la ciutat ha estat deficient a la vista. 
No només em sorprèn la «burda» intenció de passar les culpes a l’altre, com sempre, 
sinó també que vostès afirmen que aquests fets eren inevitables, entre altres 
declaracions de les quals no faré menció per vergonya aliena. 

El districte se’ls està escapant de les mans des de fa molt de temps: espai públic 
desbordat, de l’incivisme a la delinqüència, el nul respecte al veïnat, que infants hagin 
de preguntar per què la gent que està de festa no els deixin dormir. Govern municipal, 
deixeu-me’ls dir amb tot el respecte que han perdut autoritat i que són sinònim 
d’impotència total. 

És per això que, degut a la falta d’anticipació i a la mala gestió del Govern municipal, i 
veient amb molta preocupació la reacció del tinent d’alcalde Batlle, menyspreant i 
banalitzant els actes vandàlics, veient que el Govern no està a l’alçada de totes 
aquestes circumstàncies, la seva passivitat i la negligència, els hem presentat aquesta 
proposició, que vostès mateixos poden llegir. 

El dispositiu policial és insuficient i està mal plantejat. Poden vostès explicar-me com 
serveis policials poden desallotjar 15.000 persones que hi ha gairebé cada nit a la 
platja?, perquè per desallotjar 15.000 persones es necessita un miracle, eh?, 
disculpeu, però... Els demanem que durant un mínim de sis mesos hi hagi dispositius 
de saturació i prevenció, a més de sancions administratives, perquè em sorprèn les 
dades que ens ofereixen a l’informe del regidor: el 2018 hi havia un total de 10.482 
multes per consum d’alcohol al carrer i, en canvi, aquest 2021 hi ha 2.862 multes, 
quan, òbviament, no són reals, perquè estem molt pitjor. Que jo sàpiga existeix una 
normativa, em pregunto si l’estan aplicant o, més ben dit, si la saben aplicar.  

També diuen, bé, diuen, declaren que tancaran les botigues de conveniència que se 
saltin els límits d’horari de venda d’alcohol. Però em pregunto jo, una altra vegada, per 
què serveixen les normatives municipals, per què fan aquestes declaracions, si ja 
estava prohibit vendre alcohol fora d’horari. M’estan dient que no apliquen la normativa 
i que la començaran a aplicar ara? Perquè, si em diuen això, pleguem i marxem tots. 

De totes maneres, som conscients que la venda d’alcohol està prohibida des de les 
onze, però els demanem que canviïn el Pla d’usos per tal que les botigues de 
conveniència no puguin vendre alcohol d’alta o baixa graduació ni fred ni a 
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temperatura ambient a partir de les deu. Aquestes entre altres mesures que s’exposen 
a la proposició escrita. 

Gràcies. 

La presidenta obre el torn de paraula de la resta de grups municipals.  

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, en aquest punt m’agradaria, primer, donar les gràcies al Cos 
de Mossos d’Esquadra i a la Guàrdia Urbana per tota la feina que fan durant totes les 
nits i durant tots els dies des de fa molts mesos, sempre, però des de fa molts mesos 
la seva activitat ha canviat i, a vegades, no tenen l’acompanyament dels polítics que 
haurien de tenir. 

Avui, una vegada més, tenim una proposta d’Esquerra que diu una cosa, però atén 
una altra i es renta les mans quan els salpica. Bé, els avanço que votarem a favor de 
la proposta, com no podria ser d’altra manera. Ja li vam votar a favor a la Comissió de 
Presidència de Casa Gran. I només farà falta que els digui: benvinguts a la realitat. 
Mentre vostès voten en contra les propostes de Ciutadans que avui vostès demanen 
en aquesta proposta –incoherència per part seva–, però, bé, la realitat, una vegada 
més, els colpeja. Nosaltres avui els hi votarem a favor, tot i que no compartim el 100% 
de la seva proposta. Ho diem molt clar i no ens amaguem: la seva proposta quedarà 
en un no res. I no per la votació que es produirà avui, sinó perquè a Casa Gran no hi 
ha cap intenció de millorar la situació. És més, no ho diem nosaltres, ho diuen les 
diferents converses que hem tingut amb diferents entitats ciutadanes i amb diferents 
plataformes. Quan un regidor responsable de seguretat –ho repeteixo, responsable de 
seguretat– diu que hem de normalitzar els botellots i les aglomeracions, ja deixa molt 
que desitjar. 

Sabem que el que passa és molt greu i hem arribat a una situació que és insostenible. 
El que era un fet petit s’ha convertit en un fenomen que és imparable. L’altre dia, 
parlant amb el regidor Rabassa, ens va explicar algunes de les mesures que s’havien 
aplicat, el pressupost i altres coses que havia considerat importants, cosa que li 
agraeixo públicament. Perquè, a vegades, conèixer una part de les dades és 
necessari, però no és suficient per saber si les actuacions i protocols funcionen. 
Perquè la realitat és clara: les actuacions que es fan no acaben amb les conductes 
incíviques. Portem mesos denunciant, la ciutadania, els partits de l’oposició i les 
diferents entitats.  

Només m’agradaria afegir que en la proposta barregen oci nocturn, terrasses i 
aglomeracions i botellots. No és de tot correcte, perquè en la proposta estan 
criminalitzant un sector que ha patit molt la pandèmia. 

Modificar les normatives de botigues d’alimentació està molt bé, però no només s’ha 
de modificar, sinó que s’ha d’aplicar la normativa existent en aquests moments a la 
ciutat de Barcelona. La gran majoria de persones compren les begudes alcohòliques a 
través dels llauners. Si no acabem amb els llauners i amb la venda il·legal de begudes 
alcohòliques, segurament no podrem acabar amb tots aquests fenòmens.  

I tenir bones intencions i fer responsables a les autoritats polítiques està molt bé, però 
s’ha de començar des de casa. Torno a repetir que votarem a favor d’aquesta 
proposta, com no podria ser d’una altra manera, però de res servirà si no es canvien 
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les actituds del regidor de Seguretat i Prevenció de la ciutat de Barcelona. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. Primer de tot, agrair al Grup d’Esquerra Republicana l’acceptació 
de l’esmena proposada pel Grup de Junts per Catalunya. Quan hi ha voluntat política i 
personal, s’és capaç de negociar i arribar a un bon acord pel bé de les veïnes i veïns 
del districte. La mirada panoràmica, global i des de diferents angles ens fa sovint 
entendre que, més enllà del que som capaços de veure, hi ha quelcom imprescindible 
que també hem de posar en valor.  

Arribats a l’acord, votarem favorablement a la proposició d’Esquerra, perquè coincidim 
en la diagnosi que fan dels problemes de convivència, incivisme i excés de soroll 
generalitzat que viu el districte de Ciutat Vella ara mateix. I considerem que hem 
d’actuar d’una forma immediata i sense marge de discussions estèrils entre formacions 
polítiques.  

En aquest districte patim un greuge força important que, pel meu tret característic de 
parlar sense embuts, diré: que hi ha una confrontació ideològica entre els partits 
governants. D’una banda, el tinent d’alcalde de Seguretat i Prevenció de l’Ajuntament 
de Barcelona, el senyor Batlle, que, com tots ja sabem, és membre del Partit 
Socialista, té tota la intenció de liderar els temes de seguretat de la ciutat, però en 
aquest districte són els Comuns els que volen incidir en com es treballa la prevenció i 
la seguretat. Mala peça al teler quan la prevenció i la seguretat dels veïns i de les 
veïnes de Ciutat Vella depenen de dues ideologies tan antagòniques.    

Les campanyes de sensibilització són importants. I, des del Grup Municipal de Junts 
per Catalunya, hem demanat constantment fer pedagogia a peu de carrer. Ara bé, som 
davant d’un problema generalitzat que s’ha escapat de les mans d’aquest Govern 
municipal. I, per tant, cal ser contundent i fer complir l’ordenança del civisme. 

Per aquest motiu creiem que no només s’ha de fer campanya, sinó que, a l’estar 
davant d’un problema tan greu, cal més presència policial per donar compliment a les 
ordenances. Sense criminalitzar els locals amb terrassa o d’oci nocturn que 
compleixen amb tota l’ordenança i normativa, sancionant i precintant aquells locals 
que no ho facin i són els culpables de la criminalització global. En cap cas, tampoc han 
de ser els responsables de tota aquella gent que beu alcohol a la via pública a pocs 
metres del seu local. Aquí hauríem de ser una mica més curosos. Hem de tornar a 
dotar els cossos de seguretat de l’autoritat que els pertoca i, per descomptat, dotar-los 
de les eines suficients per desenvolupar la seva feina. Disposem de pocs agents, 
sobretot de la UREP (Unitat de Reforç a l’Emergència i la Proximitat).  

De forma constant, el Grup Municipal de Junts per Catalunya ha defensat la reforma i 
l’aplicació de l’ordenança de civisme, cosa que aquest Govern municipal no ha fet. 
Volem una nova ordenança, però de poc serveix si no s’aplica la ja existent.    

Modificar el Pla d’usos serà un encert, sempre que el Govern municipal faci complir les 
ordenances. 

Hem vist imatges intolerables i reaccions violentes contra l’autoritat. Hem vist com 
queden algunes zones després de nits de descontrol pels nostres carrers, plenes de 
llaunes, pixums i brossa descontrolada. Hem vist com a hores intempestives gent està 
trucant al 112 desesperada perquè el seu dret al descans es veu truncat. Hem vist 
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joves i no tan joves ingerint alcohol a la via pública, alterats, buscant bronca, vomitant 
pels portals dels veïns, pixant-se allà on els sembla. I després de veure i patir tot 
aquest seguit de connotacions negatives, ens sumem a la proposta d’Esquerra 
Republicana demanant al Govern municipal del Districte de Ciutat Vella que 
redireccioni tot aquest desastre i que els veïns ni poden ni volen esperar més i que, si 
no són capaços de gestionar correctament el districte, facin un pas al costat.  

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El regidor 

Sí, des del Govern votarem en contra, com ja ho sabeu, d’aquesta proposició, perquè 
creiem que esteu ajuntant coses diferents en una mateixa proposició i que, a més a 
més, en el plenari passat ja vam aprovar una proposició d’Esquerra Republicana per 
fer un estudi i emprendre accions en els temes de problemes, evidentment, amb el 
soroll, i això és el que estem fent. Per tant, per moltes proposicions que anem 
presentant a cadascun dels plenaris no aconseguirem una millor qualitat en totes 
aquestes mesures que hem de fer. 

Considerem que zona prioritària és tot el districte, i d’aquesta manera s’està treballant 
des del mes de maig, m’atreveixo a dir, parlant amb tots els veïns i amb formats molt 
diferents i anant fent seguiment de tots els dispositius policials que s’estan fent cada 
cap de setmana i innovant, també, en aquests dispositius. 

La comissaria de Ciutat Vella és la que més agents té i, a més a més, n’hem 
incorporat molts més. Tenim fins a setze sonòmetres. El Pla d’usos no regula els 
horaris de venda d’alcohol; això, en tot cas, seria la Llei catalana de comerç. El Pla 
d’usos el que regula és les llicències d’activitat, però no què fan aquestes llicències ni 
els horaris. 

Després, el dispositiu de neteja que ens demaneu, doncs, precisament, la setmana 
passada ja es va presentar el «Cuidem Barcelona» i les nits també són prioritàries. I, 
bé, doncs, creiem que estem aplicant normatives, malgrat que és veritat –i això 
sempre ho hem dit– que no hem de normalitzar aquesta situació i no ens n’estem 
sortint, encara hi segueixen havent moltes concentracions. No 15.000 a la platja, a la 
platja de la Barceloneta hi ha entre 1.000 i 3.000, no 15.000. No, no, és que són 
importants els números, perquè si dius que a la platja de la Barceloneta hi ha 15.000, 
quan en realitat hi ha entre 1.000 i 3.000, que és molta, la dimensió és ben diferent. 

Per tant, a mi em sembla que aquest és un tema terriblement sensible, que el fet que 
hi estem treballant no serveix de res si realment no aconseguim acabar amb aquests 
botellots, però que no és un problema exclusiu de la ciutat de Barcelona, hi ha altres 
ciutats catalanes i de l’Estat que estan vivint aquesta situació. Anem canviant tots els 
dispositius, hi insisteixo, estem treballant en la proposició del plenari passat i us la 
presentarem quan tinguem conclusions.  

El president dona de nou la paraula a la consellera Segura, d’Esquerra Republicana.    

La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies. Bé, em sap molt de greu, la veritat és que em sap molt de greu pels ciutadans 
de Barcelona, perquè porten vostès dos anys amb un govern bicèfal que es contradiu, 
que segueix estancat en el passat i que no sap governar la ciutat. Perquè portem 
temps dient-los: si no saben governar la ciutat, de veritat, pleguin, que nosaltres ens 
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posem al capdavant, no hi tenim cap problema, però aquesta ciutat no mereix un 
govern que menystingui la situació dels veïns fent declaracions com les que fa el seu 
soci de govern dient que no es produeixen problemes majors d’ordre públic, quan els 
veïns del Raval, la Barceloneta, el casc antic i el Gòtic han d’aguantar diàriament que 
orinin als seus portals, que els cridin i maltractin i hagin d’aguantar nit i nit sense 
dormir per tot l’escàndol que hi ha. I sí, senyors, això són problemes d’ordre públic. 

El seu soci els menysprea i els està dient constantment que són uns exagerats. 
Plantegi’s vostè de debò si tant els val governar amb uns socis que no respecten ni els 
seus mateixos votants. Perquè em sap greu, però qui pateix això dels sorolls i les 
queixes i tot això no són només els votants de l’oposició, són els seus votants, són els 
votants vostres els qui també ho pateixen. Per tant, vostès estan ignorant les seves 
opinions. I no soc jo la que els diu el següent, són els veïns: sensació d’inseguretat, 
deixadesa a l’espai públic, degradació dels espais i edificis, sensació d’anar a pitjor. Jo 
les escolto cada dia, igual que vostè, segurament. Però m’agradaria que m’expliqués 
què és el que sent, perquè no estan fent res al respecte.  

Fan una avaluació bonista de la seva acció, però deixi’m obrir-los els ulls: la Guàrdia 
Urbana és insuficient, no la seva capacitat d’actuació, sinó en nombres. Sempre diuen 
que hi han incorporacions, però que jo sàpiga també hi ha jubilacions. Que estrany 
que això no ho diuen mai. A més, a l’estiu el 40% de la plantilla no hi és. Els veïns no 
estan contents, estan farts, i crec que els ho deixen prou clar en tots aquests espais, 
tot i que vostès no fan res al respecte. També dir que els joves no tenim la culpa, com 
s’ha anat dient tantes i tantes vegades, i han de repensar vostès juntament amb els 
joves el model d’oci nocturn: més espais per a joves amb horaris més amplis on es 
pugui desenvolupar un altre tipus d’oci. I els ho dic: el model és possible, poden mirar 
l’exemple d’Islàndia. 

De debò, comencin a governar, perquè portem sis anys de desgovern, problemes, 
mirades al costat, i no, no funciona així, el «si no lo veo, no existe» no funciona per 
governar una ciutat que els necessita més que mai.    

La ciutat se’ls està escapant de les mans i Barcelona hauria de ser una ciutat de drets 
i de deures. Drets al descans i a la pau i deure al respecte a la ciutadania. Una de les 
mesures que proposàveu és la taula ciutadana, o la mesura de govern que 
proposàveu, on voleu aportar solucions el 2022, necessitem solucions ara. I un cop 
més els ho dic: el veïnat es queda sense solucions per part d’un govern que no sap 
governar. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El regidor 

M’agradaria no haver d’anar a Islàndia i pensar en municipis catalans que estan 
governats per partits aquí presents que tenen problemes de botellades, quines són les 
accions que estan emprenent i que ens puguin també ajudar. Vostè potser ens pot 
il·luminar. 

Dir que no estem fent res és mentida. Estem fent moltes coses i que som autocrítics 
amb la nostra actuació, el primer que he dit és «no estem aconseguint revertir aquesta 
situació». Si ja ho sé, si soc veí de Ciutat Vella i jo també he de trucar a la Urbana. 

Aleshores, tots som veïns de Ciutat Vella en el nostre Govern. Nosaltres mirem la 
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nostra acció de manera crítica i hem d’anar millorant els dispositius. I, efectivament, 
hem de fer més feina preventiva, que és terriblement complicada en aquest moment. 

I respecte a la Guàrdia Urbana que vostè comenta, doncs, miri, hi ha 326 agents, a 
més a més dels 23 caporals i sergents, els 3 sotsinspectors, l’inspector i l’intendent, hi 
ha 15 més dels que hi havia aquest agost i el 25 d’octubre encara se n’incorporen 
més. Per tant, a Ciutat Vella no hi havia hagut mai tanta Guàrdia Urbana, que s’està 
coordinant amb Mossos d’Esquadra a les nits per tot aquest tema. Però, hi insisteixo, 
dir que «si no lo veo, no existe» és que és mentida: hem estat a les assemblees de la 
Xarxa Veïnal del Raval, hem estat a consells de barri, hem estat amb els veïns del 
casc antic, encara hi som, estem parlant amb ells, estem fent seguiment dels temes. 
No girem la cara i mirem cap a una altra banda. Sabem quin és el problema que hi ha. 
També tenim un problema, perquè hi ha dies que no podem dormir. El que estem fent 
és emprendre accions perquè no hem de normalitzar aquesta situació de cap de les 
maneres.   

La presidenta dona la paraula a la consellera Segura. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Bé, per començar, dir que m’agrada sentir una mica d’autocrítica per part del Govern, 
perquè fa dos anys que estic aquí i no l’havíem sentit, l’autocrítica. I, per altra banda, 
vostè està dient que no estan aconseguint res amb les mesures que estan fent, 
busquin unes altres, demanin ajuda... Els estem proposant una cosa que crec que pot 
funcionar perfectament, per molt que al plenari passat haguéssim presentat qualsevol 
altra cosa. Demanin ajuda. Nosaltres estem aquí perquè volem governar la ciutat. I si 
vostès sols no poden, els ajudem.   

La presidenta informa que aquesta proposició ha estat rebutjada amb els vots a favor 
d’Esquerra Republicana de Catalunya, de Ciutadans i Junts per Catalunya i els vots en 
contra del PSC i dels Comuns. 

2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans 
perquè, degut a la falta de manteniment de la placeta de Martina Castells, la 
qual es podria convertir en un espai públic digne i ser utilitzat per la 
ciutadania, el Govern municipal en el termini de tres mesos realitzi les obres i 
modificacions necessàries per a millorar la placeta Martina Castells. Aquestes 
millores han d’incloure una millora de la neteja de la plaça i rodalies, canvis 
en el mobiliari urbà i millores al parc infantil per a convertir-lo en una de les 
zones de joc adaptada i accessible a totes les persones que tenen diversitat 
funcional. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Julia Barea Sánchez  

Gràcies, presidenta. Bé, agrair la transacció que ens ha fet el Govern municipal. 
Veuen com a vegades no és tan difícil arribar a acords quan tots ens hi posem? 

Aquesta proposta que duem avui la van voler presentar en el plenari del març del 
2020, però per la situació del covid ens va ser impossible presentar-la, i amb la 
situació que hem viscut, hem considerat que hi havien coses que eren més 
importants. Però ara ha arribat el moment de poder presentar aquesta proposta pel 
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bé de tots, eh?, pel bé dels ciutadans no només de la zona de la placeta Martina 
Castells, sinó per a tots els veïns i veïnes del Raval i del districte de Ciutat Vella.  

Per a Ciutadans, és molt important que els espais per a infants, adolescents i joves 
estiguin en bones condicions, siguin inclusius i siguin útils per als nostres infants, 
adolescents i joves.  

Actualment, el districte de Ciutat Vella no té cap zona de joc que estigui al 100% 
adaptada i sigui inclusiva. En el plenari de desembre del 2020, vam dur un prec on 
demanàvem que se’ns presentés en el següent plenari un informe sobre la situació 
de les zones de joc infantil i quines són les millores per fer d’aquests espais uns 
espais accessibles per a tots els infants i les seves famílies. 

Bé, després de tants mesos, aquest informe no el tenim i el tornem a demanar a 
veure si aquesta vegada tenim una miqueta més de sort. Sempre els veïns i veïnes 
es queixen de l’estat de les àrees de joc infantil del districte, moltes vegades pel seu 
mal estat de conservació, per la falta de neteja, per l’ús indegut dels espais i dels 
seus voltants i per problemes d’incivisme. Molts dels botellots es fan en aquestes 
zones. 

Per això creiem que totes aquestes àrees de joc del districte haurien de ser un punt 
especial d’atenció per als serveis municipals. També un punt on tots els infants i no 
tan infants puguin gaudir d’un espai segur on poder jugar i socialitzar, tot i que ara és 
més complicat, però no hem de pensar en l’ara, sinó que hem de pensar en el futur 
dels nostres petits. 

Una altra queixa respecte de les zones de joc són la falta d’espais per a majors de 
deu anys, ja que no juguen al mateix els de tres anys que els de nou. I, per tant, hem 
de fer zones segregades per edats, però a prop entre elles, perquè els pares i les 
mares puguin vigilar els seus petits i petites alhora. 

La placeta Martina Castells és una oportunitat per treballar aquestes demandes sobre 
espais segurs, inclusius i per a diferents edats de tots els infants que hi juguin. 
Actualment, i tenint en compte que no tenim tant espai públic al Raval ni al districte on 
els infants puguin ser els protagonistes, creiem que aquesta plaça s’ha de netejar 
més i millor. Actualment, hi ha molts dies que està tancada i estan tots els jocs 
malmesos. Aquesta és la situació que vol el Govern municipal per a aquestes places? 

Avui els presentem la proposta que tenen davant, a les seves carpetes, per millorar 
l’estat de la placeta. Creiem que és necessari que els nostres petits i petites puguin 
gaudir d’uns espais segurs i en bones condicions. 

La presidenta obre el torn de la resta de grups municipals.   

La Sra. Alba Segura Gomila 

Bona tarda. Bé, aquesta placeta, com ja sabeu, va ser inaugurada el 2013 i porta 
gairebé tancada més temps que oberta, des que es va inaugurar, ja sigui per 
infestacions de rates, deixalles, paneroles, etcètera. Em pregunto jo per què 
l’Ajuntament de Barcelona destina uns diners a una plaça que després no han obert 
per manca de manteniment i cura, responsabilitat també de l’Ajuntament de 
Barcelona. 

Portem des del 2013 gairebé perdent un espai per a la mainada del nostre districte, 
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del nostre barri, un parc que seria un lloc de trobada d’infants i famílies, i no podem 
seguir perdent aquest espai, portem molts anys ja. 

De la mateixa manera també podríem tenir un espai verd més al districte, un pulmó 
més per a la ciutat, encara que fos petitó, ja que a Ciutat Vella d’això en falta, igual 
que refugis climàtics per a les èpoques d’estiu i tantes altres coses que sempre ens 
estem perdent. 

Sobretot fer una especial atenció a la diversitat i que no passi com va passar al parc 
de la plaça Sant Miquel, que vau construir un parc nou sense tenir en compte al 
100% les persones amb diversitat funcional i/o mobilitat reduïda. Hem de començar a 
tenir en compte en la seva totalitat les persones de diversitat funcional per tal que 
puguin gaudir tots els espais que gaudeixen les persones que no tenen mobilitat 
reduïda.  

I per això votarem a favor de la proposició que ens presenta el Grup Municipal de 
Ciutadans. Ara bé, posin-se les piles a cuidar el districte; posin-se les piles a mantenir 
i garantir espais per a infants, per a joves, per a famílies i per a tota la gent que 
passegi pel districte. Si us plau, posin-se les piles. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. Com ja he dit en l’informe del regidor, qui molt abraça poc 
estreny. Des de Junts per Catalunya trobem una opció encertada la dels nostres 
companys a l’oposició de Ciutadans portant una proposició molt concreta. Ciutat Vella 
pateix de molts espais degradats, com és el cas de la placeta Martina Castells. N’hi 
ha més exemples, per exemple, la plaça Carme Simó, i fa poc que va ser inaugurada; 
plaça Pes de la Palla, placeta Sant Francesc, plaça Traginers, plaça Regomir, plaça 
la Verònica, plaça del Gat, plaça de l’Acadèmia o el Fossar de les Moreres. Però és 
ben cert que hem de començar per algun lloc després de pocs anys de deixadesa 
absoluta. 

Com ha dit la companya d’Esquerra Republicana, l’any 2013 es va inaugurar aquesta 
placeta, un indret que amb bona voluntat podria ser un petit paradís al bell mig d’una 
zona bastant congestionada per les característiques de l’urbanisme dels carrers que 
l’envolten, no?, carrers una mica estrets i torts. És cert que és una placeta que va 
néixer mancada de verd, però fins a cert punt és normal, tot el verd necessita temps, 
espai i cures per créixer.  

La placeta Martina Castells és un indret fantàstic on els infants poden jugar sense 
perill i on les relacions intergeneracionals poden crear moltes sinergies positives. Des 
de la placeta podem gaudir d’unes vistes del romànic més popular; la majoria de 
vegades l’anem a trobar a la part frontal, no?, dels monuments i poques vegades ens 
trobem amb l’oportunitat de poder gaudir arquitectònicament de diferents angles de 
visió, en un districte on la densitat no ens permet veure més enllà de l’essencial. I en 
aquesta placeta sí que passa, podem observar la part anterior de Santa Maria dels 
Malalts o la capella de Sant Llàtzer, com us vingui més de gust, des de la mateixa 
placeta o anar a trobar la part frontal a la plaça del Pedró. 

Sens dubte és una placeta que dignificada donaria un respir, oxigen i un racó de 
rialles i llum que tanta falta ens fa. 

També des de Junts per Catalunya trobem indispensable aquesta demanda que fa el 
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Grup de Ciutadans en la millora del parc infantil per convertir-lo en una de les zones 
de joc adaptada i accessible a totes les persones que tenen diversitat funcional.  

La nostra regidora de Drets Socials, Neus Munté, ja va defensar a la Comissió de 
Drets Socials, Cultura i Esports una proposició per a l’aprovació d’un protocol que 
permeti a les famílies d’un infant amb discapacitat sol·licitar la instal·lació d’almenys 
un joc adaptat en una zona infantil a prop del seu domicili, mentre no es completi tot 
el pla de la ciutat. Junts per Catalunya està compromesa a garantir aquest dret a 
gaudir del joc en la igualtat de condicions a tots els nens i nenes amb discapacitat de 
la ciutat. 

El 2017, l’Ajuntament de Barcelona, en el marc de l’acord per una Barcelona 
inclusiva, va aprovar una sèrie de recomanacions per a unes àrees de joc accessibles 
i inclusives. En aquest any ja governàveu vosaltres mateixos. Però, malauradament, 
quatre anys després, no ha avançat la cosa com caldria, no?  

I, com no podria ser d’altra manera, amb l’esmena de govern i la coherència posada 
en aquesta proposta, votarem favorablement.  

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

Gràcies, presidenta. Li acceptem la proposició, ja que aquesta transformació estava 
prevista i dotada de pressupost, ja que és una de les propostes guanyadores en el 
procés dels pressupostos participatius. 

Li agraeixo també la transacció acceptada, ja que el text original ens demanava 
executar les obres en tres mesos i, com sap, els processos de transformació urbana 
triguen molt més temps, ja que han de passar per molts controls. 

La previsió és que les obres guanyadores als pressupostos participatius s’executin 
durant el mandat i vetllarem perquè aquesta i la resta així sigui.  

Respecte a l’accessibilitat que han demanat molts de vostès, ho tindrem en compte, 
ja que la idea és caminar cap al màxim de llocs accessibles, i així s’ha anat fent: 
Folch i Torres, rambla del Raval, etcètera. I també tindrem en compte la demanda 
d’increment del verd. Ara bé, sí que els dic que això haurem de poder-ho incloure en 
el pressupost, que no és infinit.  

Ens comprometem també a tenir especial cura de l’espai mentre no s’iniciïn les obres 
i veure què es pot fer mentre que això no passi. 

Gràcies. 

La presidenta dona la paraula a la consellera Barea. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Intentaré no esgotar el temps. Primer, agrair el vot favorable de totes les propostes. 
Jo crec que està clar que tenim un compromís per l’accessibilitat al 100% de tots els 
parcs infantils del districte. 

La veritat és que la proposta concreta dels processos participatius és destinar 
600.000 euros a un conjunt de places i jocs infantil de tot el barri del Raval: plaça dels 
Àngels, Gardunya, jardí del Doctor Fleming, Caramelles. Home, si amb 600.000 
euros arreglen tot això, són els meus herois, ja els ho dic, eh? Perquè crec que 
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aquesta plaça més que inversió no només en neteja i això, necessita un canvi de 
paradigma, no?, de trobar que aquell espai sigui un espai on els petits siguin els més 
protagonistes. Necessitem espai verd, necessitem arbres, necessitem un munt de 
coses per tal que els nostres joves i no tan joves puguin gaudir del seu espai, que se’l 
facin propi, que lluitin per aquest espai.  

Crec que la situació d’aquesta plaça va molt més enllà. I la veritat és que és una 
miqueta trist que tinguem un dels pocs espais de Ciutat Vella, del Raval, amb 
aquestes condicions, que podria ser un oasi enorme per a tots nosaltres. 

Així que gràcies pel vot favorable de tots els grups. 

La presidenta informa que aquesta proposta s’ha aprovat per unanimitat.  

3.  Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè: 
1. atès que, segons dades del mateix Ajuntament de Barcelona, només un 
28 % dels joves barcelonins parlen català de manera habitual, 
2. atès que, des de l’any 2015, l’ús de la llengua catalana entre els joves 
barcelonins ha caigut més de 7 punts, 
3. atès que, des d’una perspectiva històrica, social, política i econòmica, el 
català constitueix un dels patrimonis més rellevants de la ciutat i contribueix 
a enriquir la seva identitat com a capital de referència d’una cultura 
històrica, 
4. atès que la llengua de la ciutat ha sigut històricament un factor clau 
d’integració social, i el seu ús i coneixement és un dret constitucional de 
totes les persones que hi viuen, 

el Govern del Districte presenti al Plenari del Consell de Districte de desembre 
de 2021 una mesura de govern orientada a la promoció de la llengua catalana 
entre els joves del districte tenint en compte els entorns educatius, culturals i 
comercials, 
la mesura de govern detalli les mesures específiques per promoure l’ús del 
català als entorns prèviament mencionats i els indicadors amb els quals es 
mesurarà el seu impacte, amb l’objectiu de revertir la situació que es viu al 
conjunt de la ciutat pel que fa a l’ús habitual de la llengua catalana. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. L’ús de la llengua catalana entre els joves de la ciutat de 
Barcelona ha disminuït dràsticament en els últims anys. L’any 2015 el català era la 
llengua habitual de prop del 36% dels joves de la ciutat i avui ho és només del 28%. 
Per tant, en només cinc anys, l’ús del català entre els joves ha disminuït gairebé un 
8%.  

Les dades de l’enquesta de la joventut 2020 que ha impulsat l’Ajuntament de 
Barcelona són males notícies per al català, que redueix la seva presència com a 
llengua habitual entre la població entre quinze i trenta-cinc anys. 

El català, a més a més, constitueix un dels patrimonis més rellevants de la ciutat i 
contribueix a enriquir la seva identitat com a capital de referència d’una cultura 
històrica. A més a més, històricament, la llengua catalana ha estat un factor clau per a 
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l’arrelament social i el seu ús i coneixement és un dret de totes les persones que hi 
viuen.  

Per tant, des de Junts per Catalunya entenem la promoció de la llengua catalana com 
una eina cohesionadora que ens iguala. Creiem, doncs, que, per revertir aquestes 
desigualtats existents en aquells barris on es parla menys català i on, a més a més, es 
presenten més desigualtats, cal que des del Govern municipal s’impulsi una campanya 
de promoció de la llengua catalana per dotar tota la ciutadania de les mateixes 
oportunitats, així com per fer prevaldre l’ús del català, idioma propi del nostre país.  

En el nostre districte la pandèmia ha causat una regressió en la nostra llengua, el 
confinament en unes llars on les llengües maternes són altres ha provocat aquest 
retrocés i deteriorament de la llengua catalana en detriment de tots els nens i joves.  

I quins són els motius perquè trobem rellevant aquesta mesura en un moment on la 
crisi sanitària, social i econòmica ens té abocats a una ciutat malmesa? Doncs, perquè 
la llengua i poder-se relacionar estreny lligams, malgrat les situacions.  

Amb el pas dels anys, veiem que l’evolució d’algun ésser humà és minsa. I com va 
patir la diputada al parlament la senyora González, excompanya nostra, no?, del Grup 
de Barcelona en Comú, per part de la diputada de Ciutadans la senyora Grau..., són 
situacions totalment reprovables i el nostre compromís amb la societat i amb el nostre 
jovent és determinant i decisiu. Jo, que soc una persona que vaig viure la meva 
infantesa submergida en el bilingüisme total i absolut, de mare catalanoparlant i pare 
un immigrant dels anys seixanta que va deixar, juntament amb la seva família, el seu 
Madrid natal per venir a Barcelona, una terra de moltes més oportunitats, on ell i tots 
els seus germans van arrelar i van construir les seves famílies. Del meu pare només 
us puc dir que no va tenir oportunitat d’aprendre regladament el català, però ell, dins 
les seves possibilitats, el parlava com podia o se l’inventava. Ell, als seus disset anys, 
hauria agraït aquesta promoció de la llengua de la terra on va escollir viure els millors 
anys de la seva vida. Ell, sens dubte, hauria agraït l’ajut de les institucions per poder 
ser igual que aquell veí nascut aquí. I, sí, ell practicava aquella fantàstica campanya de 
«Parlo sense vergonya, parlo en català i, si m’equivoco, torno a començar». El cas del 
meu pare no dista gaire de molts casos de joves que avui en dia viuen al nostre 
districte. Probablement vinguin de molt més lluny, però la història es repeteix.   

En aquest sentit, demanem que el Govern del Districte presenti al plenari del Consell 
del Districte de desembre de 2021 una mesura de govern orientada en la promoció de 
la llengua catalana entre els joves del districte, tenint en compte els entorns educatius, 
culturals i comercials. Aquesta mesura de govern haurà de detallar les mesures 
específiques per promoure l’ús del català als entorns prèviament mencionats i els 
indicadors amb els quals es mesurarà el seu impacte amb l’objectiu de revertir la 
situació que es viu al conjunt de la ciutat pel que fa a l’ús habitual de la llengua 
catalana.  

La presidenta obre el torn de paraula de la resta de grups municipals.     

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, presidenta. Compartim plenament la preocupació i la diagnosi feta. Per això, 
el passat 13 de juliol vam realitzar un prec al plenari de ciutat demanant al Govern 
municipal una auditoria exhaustiva sobre l’ús del català a la ciutat i un pla d’acció per 
tal d’incrementar l’ús social del català, així com vosaltres mateixos l’any passat vau 
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realitzar una proposta a l’Ajuntament de Barcelona en la mateixa línia que l’actual, 
però molt més concreta i detallada. Demanar mesures per fomentar el català no és res 
nou, només cal passejar-se pels carrers dels nostres barris per adonar-se de la realitat 
que estem travessant al nostre districte. 

L’any 2019, el sociolingüista català Joan Solà ja estava preocupat per aquesta situació 
i ho argumentava basant-se en aspectes fonamentals com són la lingüística, la política 
i la vessant social. Per tal d’abordar aquesta problemàtica, s’hauria de fer per aquestes 
tres vessants. Fomentar qualsevol altre aspecte de català que no sigui per a la seva 
salut social no serviria de res, ni amb el coneixement ni amb la regulació del català 
sense concretar en fer-ne el principal instrument de la comunicació social, és a dir, 
portarà al fracàs.     

Tant a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, en el seu article 6.1, com en la Carta 
municipal de Barcelona, en el seu article 4.1, es recull el català com a llengua pròpia 
de Catalunya i de l’Ajuntament de Barcelona. 

En el nostre districte és clau per entendre’l com una eina catalitzadora de la cohesió 
social i d’arrelament al territori i que permet la igualtat d’oportunitats, sense que ningú 
sigui privat d’aquesta oportunitat per raons d’origen, ètnia o cultura. És inadmissible 
que el percentatge més alt de parlants catalans es congregui en els barris on la renda 
per capita sigui més alta, tal com fa referència l’enquesta realitzada per l’Ajuntament 
l’any 2020. 

Hem de vetllar per la igualtat d’oportunitats dels nostres joves i per l’accessibilitat a la 
informació des d’un punt de vista integrador i de pertinença. És per això que hi 
votarem a favor.  

Gràcies. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gràcies, presidenta. La lengua es una herramienta para comunicarse, un idioma oficial 
o cooficial ha de estar en todos los documentos e informaciones que distribuya un 
ayuntamiento, una administración. En Barcelona, como en otras ciudades de España, 
tenemos dos idiomas cooficiales; en nuestro caso, el catalán y el castellano.  

Desde Ciudadanos somos unos firmes defensores de su uso, su riqueza cultural y 
cooficialidad de la misma. Como hemos dicho en repetidas veces, las administraciones 
se deben comunicar y dirigir a toda la población no solo en idiomas cooficiales, sino 
también en las lenguas e idiomas más hablados en el distrito. En Ciutat Vella hablan 
tantos idiomas, como hay varias nacionalidades, como, por ejemplo, el árabe, el 
tagalo, el urdú, pero también el italiano, el inglés e incluso el francés.  

Por eso consideramos que hay que fomentar el conocimiento, el intercambio y la 
mediación cultural para favorecer el acceso de las personas de las comunidades de 
origen migrante a la formación y los servicios públicos. Ante la exclusión, Ciudadanos 
apuesta por el respeto y la pluralidad. Ahora bien, tenemos que diferenciar lo que 
puede entender como la promoción de la lengua catalana en los comercios respecto a 
lo que puede ser la creación de la lista negra de aquellos comercios que no rotulen en 
catalán. Aquí no estamos dispuestos a ceder ni permitir discriminación a nuestros 
comercios, ya que bastante tienen que asumir y soportar con el contexto covid como 
para encima darles más limitaciones. 
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Respecto a la propuesta que presenta hoy Junts, tendríamos que hablar largo y 
tendido; en tres minutos es muy difícil acabar esto. Pero está claro que su modelo 
lingüístico y el nuestro son totalmente diferentes. No pensamos igual que usted ni en 
el uso exclusivo de un idioma ni en su inmersión lingüística ni en que se diga que si no 
hablas el catalán eres un mal catalán.   

La promoción de la lengua catalana es tan necesaria como la promoción de cualquier 
lengua, porque, como ya le hemos dicho, las diferentes lenguas son herramientas para 
comunicar y no como un arma arrojadiza de unos contra otros, como ustedes han 
utilizado tantas veces. La unidad de la lengua catalana no es un problema, ni tenemos 
objeción en reconocerla, sino que el problema es aquella parte del secesionismo 
independentista catalán que ha utilizado este medio para crear confrontación, dividir la 
sociedad catalana bajo problemas identitarios que no existían y que se han dedicado a 
ejercer una persecución supremacista y xenófoba a todos aquellos que no hablan 
catalán. 

Desde Ciudadanos no toleramos esta discriminación, no queremos que exista ningún 
impedimento para poder utilizar ninguna lengua del Estado, sino que trabajaremos 
para hacer ver a la ciudadanía que el uso del catalán no pertenece únicamente a un 
bando, sino que es patrimonio de todos los catalanes, los cuales deben sentirse libres 
de expresarse en el idioma que quieren. 

Así que nuestro voto será de abstención. Gracias. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Andrés Pérez Conté 

Gràcies. A aquest Govern li preocupa l’ús de la llengua catalana i aquestes dades que 
ens presenta entre els infants i jovent de Ciutat Vella, de Barcelona i també de 
Catalunya. És per això que, sense comptar amb cap competència sobre la matèria, ja 
que és de la Generalitat, des del Districte volíem aportar solucions i vam fer un pla 
d’educació de Ciutat Vella 2019-2023 on vam incloure línies específiques per reforçar i 
millorar l’oferta de formació i promoure l’ús del català aportant recursos econòmics 
propis del Districte. Per anomenar alguna de les accions que vam portar a terme i que 
portem a terme: cursos de català a l’estiu, en col·laboració amb l’EOI Drassanes; 
intensius de català al mes de juliol i principis de setembre adreçats a l’alumnat dels 
instituts públics de Ciutat Vella; el programa «Catestiu» de primària i secundària, 
organitzat pel Casal dels Infants; un casal durant el mes de juliol adreçat a alumnat 
nouvingut per promoure l’ús del català entre els infants i joves; cursos de català 
adreçats específicament a joves organitzats pel punt d’informació juvenil en 
col·laboració amb el Consorci de Normalització Lingüística, per no dir d’altres. I no 
només això, sinó que, a més, a nivell de ciutat, Barcelona és l’única ciutat de tot 
Catalunya on els cursos bàsics del Consorci de Normalització Lingüística tenien la 
matrícula gratuïta gràcies a l’aportació de l’Ajuntament.  

És inquietant que precisament el seu partit, que, durant el seu mandat, el Departament 
de Cultura –de gairebé deu anys– va deixar sense finançament els cursos de català 
que s’havien d’impartir des del Consorci de Normalització Lingüística, el mateix partit 
que amb Mas com a president, curiosament a l’inici del procés independentista i amb 
un fals patriotisme de bandera que servia per amagar les fortes retallades, el 2012, va 
fer desaparèixer el canal de televisió 3XL, una de les més eficients eines de 
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normalització del català amb què vam comptar la meva generació, que vam créixer 
veient sèries com Bola de drac, El detectiu Conan, Doraemon, en català, i que fins i tot 
infants i adolescents d’altres comunitats autònomes de parla castellana sintonitzaven 
aquest canal per veure aquestes sèries novedoses en català. 

És inquietant que precisament vostès que practiquen un patriotisme identitari, excloent 
i de bandereta, però que després veneu i malbarateu la nostra pàtria i de pas la nostra 
llengua us atreviu a presentar a tots els districtes de la ciutat una proposició de 
promoció del català per a la qual no tenim competències, quan vosaltres, tenint les 
competències, us vau carregar tots els esforços que s’havien fet fins que van arribar 
vostès. 

La presidenta li pregunta si s’ha posicionat en contra. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Encara tinc trenta segons.  

La presidenta dona de nou la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Sort que m’he pentinat, perquè aquí ja em pentinen suficientment. 

Som conscients que no portem cap proposta innovadora, però des de Junts per 
Catalunya hem detectat aquest deteriorament i volem ser a temps de no deixar morir la 
nostra llengua, no? 

En referència amb el que ha dit el conseller de Ciutadans, doncs, que em digui que no 
pensem igual que Ciutadans, doncs, què vol que li digui, me n’orgulleix, és el millor 
que m’ha pogut dir en tota la seva intervenció. De fet, vaig sentir vergonya aliena amb 
el menysteniment de la senyora Grau a la senyora González.  

Agrair el vot favorable d’Esquerra. I amb referència al que ha dit el conseller de 
Barcelona en Comú, doncs, és que no em vull repetir més que l’all, però ofereixen 
cursos de català a l’estiu segregadament. Sí, aquí tenim joves de primera, de segona. 
Els que van a l’escola pública tenen cursos de català; els que van a l’escola 
concertada «somos los pijos y los ricos del barrio». Doncs, felicitats, rei. I vostè també 
està desactualitzat. O sigui aquí ja tenim avui tres desactualitzats. Què té que veure 
Junts amb el president Mas? Què té que veure Junts? No, no, o sigui, és que, nois, 
actualitzeu-vos políticament.   

La presidenta dona de nou la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Però no m’ha quedat clar, abstenció, en contra..., encara no...  

La presidenta precisa que estan esperant al final del torn. A continuació, dona la 
paraula al Govern. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, clarament votarem en contra. Però voldria fer algunes propostes que podríeu fer 
des de la Generalitat, amb la col·laboració d’Esquerra. 

Bé, per exemple, una de les coses que es podrien fer seria, potser..., donin suport i 
finançament a totes les joves que estan creant contingut en català i des de les classes 
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populars a les xarxes i a la cultura, la música, sense cap suport, gent com la Quinzy, la 
Coba, l’Only Sue i altres creadors de les xarxes. 

Gràcies. 

La presidenta dona de nou la paraula a la consellera Chacón. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Doncs, jo, per continuar-lo actualitzant, li diré que a mi em paga l’Ajuntament de 
Barcelona. Si vostè té alguna reclamació a la Generalitat, té uns diputats al Parlament 
on els pot fer la llisteta, dir-los-ho i que ho debatin allà; aquí estem per debatre coses 
municipals, com jo faig cada plenari. 

La presidenta informa que aquesta proposta ha estat rebutjada, amb els vots a favor 
de Junts per Catalunya i d’Esquerra Republicana i els vots en contra del Grup 
Socialista, Barcelona en Comú i Ciutadans.         

b) PRECS 

4. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 
• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels, 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 

demanem al Govern municipal que s’emplaci juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha i els 
que puguin existir i buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

La presidenta informa que hi ha tres precs que es debatran conjuntament, perquè fan 
referència al mateix tema, i que a la Junta de Portaveus s’ha acordat mantenir el torn 
de dos minuts per a cada grup i que el Govern faci una intervenció conjunta de sis 
minuts. Així mateix, comunica que, en aquests precs, hi ha demanades paraules per 
part del públic, que intervindran després del torn dels partits. Tot seguit, dona la 
paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana perquè formuli el prec. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Bé, avui els presentem aquest prec, conjuntament amb els grups municipals de Junts 
per Catalunya i Ciutadans, per tal que entre tots arribem a consensos entre els 
diferents actors i vostès sobre la pacificació feta al carrer dels Àngels i entorns.   
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Abans de tot, dir que estem totalment d’acord amb la pacificació d’entorns escolars, 
encara que ens agradaria comentar-los alguna cosa. No entenem per què fan les 
pacificacions escolars sense tenir en compte el context, per què fan pacificacions 
escolars al Pere Vila i al Milà i Fontanals iguals, tenint en compte la immensa 
diferència de contextos, com posen jardineres a un lloc on saben perfectament que es 
convertirà en narcojardinera, permeteu-me dir-li així, però és el que seran; bé, serien. 
A més de com de perilloses que són les arestes que sortien d’allà.  

I perquè vostès s’adonessin de tot això, d’aquesta gran problemàtica, vam haver 
d’entrar tots els partits polítics un prec per escrit, vam haver d’anar a manifestar-nos i 
fer una roda de premsa juntament amb el veïnat, amb els comerços i amb tots els 
actors implicats. Vostès se’n van adonar perquè nosaltres els vam començar a 
reclamar, vam començar a fer bullir l’olla perquè s’adonessin que posar allà unes 
jardineres és que no tenia sentit. Però, bé. 

Per altra banda, també, sembla que no hagin tingut en compte tots els nous canvis que 
hi haurà a la zona: les obres del CAP Raval Nord, la modificació de la mobilitat de tot 
el barri, a més, el MACBA. I no només això, sinó que és que, un cop més, deixen 
veure la nul·la intenció de no col·laborar amb els actors, amb els veïns, amb els 
comerciants, amb les escoles, prèviament a l’elaboració d’una pacificació o de 
qualsevol altra cosa, perquè amb l’Escola Bressol Canigó no hi heu parlat, ni amb els 
veïns ni amb els comerços. 

Treballem amb la ciutadania, i vostès també. I, per tant, és necessari que en tot allò 
que afecti el veïnat per bo o per dolent, és igual, es parli amb tothom, perquè no poden 
intentar liderar un discurs de participació i després no permetre participar a ningú, igual 
que ha passat tantes altres vegades en processos participatius que s’han fet. 

Per això els demanem que es reuneixin amb la comunitat educativa, el veïnat i els 
comerciants junts per tal de poder parlar sobre el nou projecte que heu fet, compartir 
opinions i intentar arribar a consensos que satisfacin a tots els actors. 

6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 
• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels i 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 

demanem al Govern municipal que s’emplaci, juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona, a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha, i els 
que puguin existir, per a buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
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consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans.  

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, agrair la participació de la Violeta en aquest plenari per 
defensar un prec que hem consensuat amb ells. Segurament aquest prec hauria sigut 
molt més contundent, però hem considerat que la millor solució és parlar amb els veïns 
i amb els afectats d’aquesta zona. 

A nosaltres ens preocupa la pacificació d’aquest carrer, però no només la pacificació, 
sinó la mobilitat dels cotxes, el canvi de mobilitat que volen fer a tot el Raval, les 
jardineres, la tanca, l’aparcament, els serveis municipals que no passen, per què s’han 
prioritzat unes escoles i les altres no, els aparcaments i la neteja de la zona, que és 
absolutament nefasta. 

Crec que aquesta vegada ens hem posat tots d’acord i els demanem que es posin 
d’acord amb els afectats i que no ho facin amb nocturnitat, com ho fan sempre. Els 
demanem que l’auditoria que haurien d’haver fet abans ens la presentin i que es 
paralitzin fins que estiguin d’acord tots els veïns i tots els comerciants i la comunitat 
educativa.  

8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè: 
• atès les diferents queixes presentades pel veïnat que viu als entorns del 
carrer dels Àngels a l’Audiència Pública del passat 16 de setembre del 2021 
en relació amb els canvis urbanístics que s’han dut a terme al carrer dels 
Àngels i entorns per pacificar la zona, 
• atès que en cap moment s’ha tingut en compte el veïnat, una part de la 
comunitat educativa i els comerciants de les zones, 
• atès els futurs canvis de mobilitat previstos a la zona en qüestió i la 
previsió d’obres per a la construcció del nou CAP del Raval Nord i, per tant, 
la remodelació del MACBA i la plaça dels Àngels, 
• atès que, en el marc del projecte «Protegim les escoles» i, per tant, la 
modificació del carrer Àngels i rodalies, ens trobem amb certes situacions 
problemàtiques que dificulten la mobilitat als veïns i veïnes, però també als 
serveis municipals com, per exemple, les ambulàncies o el servei de neteja, 

demanem al Govern municipal que s’emplaci juntament amb els veïns i 
veïnes, la comunitat educativa i els comerciants de la zona a una reunió 
conjunta per tal d’explicar la nova remodelació, els problemes que hi ha, i els 
que puguin existir, per a buscar solucions de manera conjunta i arribar a 
consensos que satisfacin totes les parts implicades. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. Agrair la participació de les veïnes. Soc l’últim grup a defensar 
aquest prec conjunt que avui us portem tots els partits de l’oposició i no voldria repetir-
me per no fer aquest plenari més feixuc. 

Com a reflexió, al Govern municipal us dic que posar-nos d’acord les tres formes 
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polítiques no ha estat fàcil, però ho hem fet en benefici dels nostres veïns i veïnes, i 
això us hauria de fer pensar i revertir aquesta incomoditat que pateixen les veïnes, 
veïns i teixit productiu de la zona, que heu exclòs totalment de la participació en el 
disseny del seu carrer.  

Per aquesta manca de diàleg, no sabeu que existeix la Mireia, una veïna discapacitada 
que fa més de quaranta anys que viu en el número 6 del carrer dels Àngels, que, des 
que jo tinc ús de raó, el servei sanitari la recull cada dia a primera hora per portar-la al 
seu centre i la retorna a la tarda a casa seva. No us interessa el més mínim els 
malabarismes que ha de fer aquest xofer del servei sanitari. 

Per aquesta manca de diàleg tampoc sabeu com funciona el dia a dia d’un botiguer 
que aixeca la persiana cada matí, en plena crisi econòmica, i l’únic que es troba és 
que el Govern municipal li fa un pla i un disseny que comporta molèsties. 

Si voleu una solució, podeu posar l’àrea DUM (distribució urbana de mercaderies) a 
Egipcíaques, que allà no molesta ningú, perquè no creieu que som conscients que 
necessitem àrees de càrrega i descàrrega, però també us haig de dir que la 
instauració d’una DUM a Àngels no ha descongestionat els pollastres de càrrega i 
descàrrega en l’encreuament de Pintor Fortuny i Doctor Dou. 

Podríeu haver validat també una càrrega i descàrrega organitzada a la plaça dels 
Àngels, com tenen a plaça Reial. Tenim mil solucions que no malmetin el poc teixit 
productiu que ens queda, comerciants que respecten les normatives i ordenances, 
perquè poques queixes veïnals d’aquests comerços en teniu. De fet, us estan 
demostrant amb aquesta lluita que veïns i veïnes i comerciants van plegats, mentre 
vosaltres esteu totalment d’esquenes a la ciutadania. 

En referència amb el que pensem del mobiliari absurd que heu instal·lat, ja sabeu què 
en pensem, fa quasi dos mesos que us vaig entrar una pregunta per registre per 
preguntar-vos si aquest entorn estava treballat amb l’Institut Municipal de Persones 
amb Discapacitat i quina era la utilitat de cada element, i encara estic esperant, tot i 
que la resposta en forma ha de ser en trenta dies. I han estat més ràpids al Portal de 
Transparència dient-nos que la broma capritxosa d’aquesta obra a disgust de molts ha 
tingut un cost de més de 120.000 euros, i encara no hem acabat i el pressupost està 
per tancar.   

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El regidor 

Abans de contestar directament aquest prec, i com que la consellera de Junts m’ha dit 
que estava desactualitzat, efectivament, li demano que em corregeixi, a dates 
d’octubre de l’any passat, places per a persones sense llar de la Generalitat de 
Catalunya, a tot Catalunya, 180; Ajuntament de Barcelona, 2.950. Actualitzi’m, a veure 
si ens apropem d’alguna manera.  

Anem directament al prec, que no l’acceptem. No l’acceptem perquè després, 
efectivament, de l’Audiència Pública, després de l’aparició fulgurant de tres partits 
polítics en una roda de premsa –manifestació, no?, li heu dit–, doncs, efectivament, 
conscients del problema, perquè ja l’havíem detectat abans, ens vam reunir amb els 
veïns, va venir també la veïna que avui està aquí, el dia 1 d’octubre, i posteriorment 
ens vam reunir amb els equips directius de les escoles, el dia 8 d’octubre, 
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concretament. 

I què vam dir amb els veïns? Amb els veïns el que vam dir és..., vam recollir totes les 
demandes i vam dir que, conjuntament amb Ecologia Urbana i Model Urbà, revisaríem 
algunes d’aquestes demandes pel que fa a la càrrega i descàrrega, pel que fa a 
algunes altres de les peticions que tenien i que els faríem retorn més endavant. I 
posteriorment ens vam reunir amb l’equip directiu per preguntar quina era la seva 
vivència i de quina manera estaven valorant aquest espai. Ells també ens vam fer 
algunes consideracions. I hem quedat, efectivament, doncs, que farem tot aquest 
recull i veure la viabilitat, sí o no, de fer algunes modificacions.  

Amb algunes coses importants que em sembla que hem de posar sobre la taula des 
del primer moment. El programa «Protegim escoles» és un programa de ciutat, però 
això no justifica res, és un programa que el que vol és transformar l’espai públic i, en 
aquest cas, l’espai públic al Raval i, en aquest cas, al carrer dels Àngels. No és l’únic, 
ni molt menys, eh? Per tant, transformar l’espai públic amb allò que dèiem abans de 
crear uns espais de qualitat i uns espais de trobada, uns espais en què la comunitat 
educativa, les famílies, els infants puguin estar en un lloc de molta concentració de la 
manera més còmoda possible. La valoració dels equips directius en aquest sentit 
també és positiva, eh? I aquí no traurem la tanca, hi haurà una tanca, hi haurà tanca, 
efectivament, i el que podem fer són alguns ajustos.   

Em sap greu que Esquerra Republicana parli de narcojardineres. Penso que hauríem 
de parlar d’altres coses. Em sap molt de greu que facin servir aquests termes. 

El mobiliari i tota la intervenció s’ha fet passant l’aprovació de tots els departaments 
municipals, inclòs l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat, perquè no es 
poden fer obres públiques sense passar l’acceptació de tots els departaments 
municipals. 

I, després, em sap greu que diguin que tenim la nul·la intenció de parlar amb tothom. 
De cap de les maneres. I, de fet, ho hem fet, ho estem fent i ho continuarem fent, 
estiguem o no estiguem d’acord.  

No hem fet cap procés participatiu, ens acusen. Efectivament, no hem fet procés 
participatiu. No tota l’obra pública té procés participatiu. Hi ha algunes coses que 
considerem que són objecte de procés participatiu i unes altres, en canvi, que 
marquem una línia i, a partir d’aquí, establir un contrast o, per exemple, en aquest cas, 
amb la comunitat educativa. Però, efectivament, ni farem ni hem fet un procés 
participatiu per al «Protegim les escoles».  

Té raó la consellera de Ciutadans quan ens diu que hem de mirar tot el tema de la 
neteja i tot això. Totalment d’acord. Hem de reforçar-la i no pot ser que hi hagi algunes 
imatges com les que vam veure. Per això ens van retirar les jardineres esperant que 
es poguessin plantar, esperem que, amb una setmana, deu dies, ja estigui plantat i, a 
partir d’aquí, poder fer tota l’obra. No paralitzarem l’obra, eh? Ens demana que 
paralitzem l’obra, no la paralitzarem, entre altres coses perquè l’espai ja està 
recuperat, un espai que era de cotxes única i exclusivament i perillós per als infants, 
l’espai ja està recuperat. I, per tant, no paralitzarem l’obra. El que sí que farem és, amb 
les demandes que hi ha, veure si podem fer alguna modificació. 

Sabem el tema de la veïna que necessita servei sanitari i, evidentment, se li ha de 
trobar una solució. I vostè, doncs, també té raó amb l’àrea DUM a Egipcíaques. De fet, 
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en el Pla de mobilitat, que hi ha una especificitat important de càrrega i descàrrega, ja 
es preveu i, com ja hem dit, doncs, ja s’anirà aterrant. 

I, després, respecte als pollastres de càrrega i descàrrega, doncs, sí, n’hi ha, i sovint 
són de càrrega i descàrrega il·legal. Per tant, el que nosaltres volem fer és ordenar-la, 
i, a partir d’aquí, hem de ser severs amb qui fa la càrrega i descàrrega il·legal. Però la 
modificació no ha provocat més «pollastres», per utilitzar l’expressió que vostè ha fet 
servir, sobre la càrrega i descàrrega, senzillament el que passa és que hi ha una 
càrrega i descàrrega que no s’hauria de fer. I aquí, doncs, hem d’activar tota l’activitat 
de control. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Violeta Quiroga. 

La Sra. Violeta Quiroga (en nom propi) 

A veure, primer de tot, vull donar les gràcies per tenir aquest espai per parlar, d’acord? 

En poc menys de dos mesos, ja comença a ser assidu un espai que per a mi era 
absolutament aliè, d’acord? Per tant, ens hem vist veïns i veïnes i comerciants obligats 
a ocupar aquest espai. Porto vint anys al barri, no havia calgut. Hem fet del carrer dels 
Àngels, i ho torno a dir, un problema, quan no hi havia problema. 

Després contestaré al senyor regidor, no?, totes les seves aportacions. Però, abans de 
tot, vull donar les gràcies als partits de l’oposició. Soc conscient que no ha estat fàcil 
posar-se d’acord. Sé que en aquests moments la situació és complexa. Sembla ser 
que col·laborar entre els diferents partits..., és veritat, com a ciutadana em sap molt de 
greu. És a dir, veure, no?, totes aquestes picabaralles. Sincerament, espero molt més 
dels partits polítics que això. Per tant, sí que vull donar-vos les gràcies i, a més, vull 
donar-vos les gràcies perquè són diversos el barri del Raval i el carrer dels Àngels. I 
aquesta concentració d’aquests tres partits de l’oposició, i m’agradaria que no fos dels 
partits de l’oposició, també fos el del Govern... Realment els nostres veïns, veïnes i 
comerciants són diversos en partits polítics, en colors i en maneres de fer i de pensar. 
Per tant, agraeixo realment aquesta situació.  

Dir-vos, és cert... També vull donar les gràcies al regidor i al seu equip, perquè ens 
van atendre, eh? Realment va portar el seu equip per intentar dialogar, en algun 
moment ens parlava d’informar. A mi em sap molt de greu, senyor regidor, escoltar el 
que estic escoltant. Sí que no ha estat un procés participatiu, però nosaltres no era 
una situació que volíem, era una situació que ens hem trobat. I parlar amb l’equip de 
direcció em sembla molt bé, perquè jo també estic d’acord amb els entorns de les 
escoles, tinc fills en edats escolars, per tant, només faltaria. Però crec que també s’ha 
de mirar pels veïns i les veïnes i els comerciants. No només per l’entorn. Per això 
reclamo que el prec realment es tingui en compte, perquè cal que parlem tots plegats, 
perquè vivim tots en aquell barri i en aquell carrer, d’acord? 

La presidenta li comunica que s’ha excedit dels dos minuts d’intervenció i, per tant, li 
demana que acabi aviat.  

La Sra. Violeta Quiroga  

D’acord. Vaig a ser propositiva, jo crec que queixes ja n’hem fet i ja les hem 
traspassat. Llavors, crec que ens pertoca ser constructius. En aquest moment venim a 
fer propostes, alguns dels nostres companys comerciants ja les van proposar, avui no 
estan aquí, perquè alguns estan treballant als seus restaurants, altres estan tenint cura 
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dels seus fills i filles, mentre que jo estic aquí. 

Primer de tot, en relació amb la tanca, a veure, nosaltres valorem que la tanca s’hauria 
de treure per tot el que hem dit, però si finalment la tanca es valora que és necessària, 
demanem que aquesta tanca es posi a la vorera, que l’espai és suficientment gran, 
senyor regidor, i que tinguem els espais permeables. En aquests dies, les tanques que 
heu posat, que realment ens van assabentar a la reunió, l’altre dia, que era, no?, 
perquè estiguessin tancats aquests espais perquè els bombers o l’ambulància pogués 
passar... Hem tingut mostra fa molt pocs dies, i això ho sé no perquè jo estigui mirant 
pel balcó tota l’estona, sinó perquè els restaurants estan allà, que els bombers van 
venir i tenien problemes fins i tot per accedir-hi. Jo no hi era, però se m’ha transmès. 
Per tant, que aquesta tanca sigui permeable, mantinguem aquests espais on veïns i 
veïnes puguem anar a l’altre cantó. 

L’altre tema, la càrrega i descàrrega, ja han dit alguns dels companys i companyes 
dels partits de l’oposició que es traslladi a Egipcíaques, per tot el que hem dit. Deia de 
la veïna..., perquè aquesta veïna és veïna de la meva escala, però és que poso un 
exemple de l’altre dia: el meu sogre de vuitanta-tres anys no va poder baixar a la 
vorera i va haver d’estar..., té moltes dificultats per caminar, vam haver de parar la 
circulació, per poc cau...      

La presidenta li diu que li sap molt greu, però que hauria d’acabar la seva intervenció. 

La Sra. Violeta Quiroga  

I, per acabar, proposo que les jardineres –per a nosaltres les jardineres no és el 
problema, eh?– es plantegi amb l’escola fer un projecte d’aprenentatge i de serveis a 
la comunitat, i amb això crec que l’escola pot fer-ho. I si és el cas, jo estic acostumada 
a fer projectes d’aprenentatge de serveis amb la comunitat, per tant, jo em proposo 
per, també com a veïna i veïns, poder participar en aquest projecte. 

Per tot això, m’agradaria pensar que anem a construir, d’acord?, i que anem a avançar 
per gaudir del nostre barri i que el carrer dels Àngels no sigui un problema mai més.   

La presidenta obre el segon torn d’intervencions. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Aniré ràpida. Si l’oposició ens hem posat d’acord, jo crec que el Govern hauria de fer 
almenys l’esforç de –s’han reunit per separat amb tots– reunir-se amb veïns, amb 
comerciants, amb la comunitat per arribar... Avui la Violeta, la senyora Quiroga, ha 
presentat diferents alternatives, diferents mesures per millorar l’espai, que crec que 
són interessants i és important treballar-les. 

Vostè ha dit que ha passat aquesta obra per tots els departaments necessaris per fer 
una obra. Home, doncs, a mi m’escandalitza una miqueta que l’Institut Municipal de 
Persones amb Diversitat no posi el crit al cel, quan ho ha fet en altres espais, amb 
aquestes jardineres i amb aquestes boles de formigó que tenim a l’espai. 

Jo crec que treballar conjuntament és treballar amb tots a la vegada, no per separat, 
no en diferents moments. Si veïns i comerciants s’han posat d’acord, que és complicat 
en aquest districte, jo crec que hem de seguir en aquesta línia, no? El «divide y 
vencerás» en aquest Govern municipal li agrada molt, però hem de treballar 
conjuntament amb veïns i amb daixò. I decidir si un projecte és participatiu o no, això 
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és cosa seva, però si volen que tothom accepti les seves propostes, el mínim és 
treballar amb les persones afectades.   

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El regidor 

Sí, gràcies, Violeta, per tornar a venir. Has estat a una audiència i al plenari municipal. 
I, bé, doncs, és el lloc on parlem de molts temes, a vegades els polítics parlem entre 
nosaltres. Però, bé, es tracten tots els problemes que preocupen al districte i que 
preocupen al barri. Per tant, convidar-te a tota la resta i no només del carrer propi.  

I em quedo amb l’última frase: anem a construir, anem a avançar. Ja ho vam fer en 
aquella reunió que vam tenir, estem treballant les possibles modificacions. I, a partir 
d’aquí, també m’agradaria posar en valor algunes de les consideracions dels equips 
directius, no?, de com aquest espai guanyat està sent molt ben valorat per les famílies, 
que els dona molta més tranquil·litat, que és molt més segur que haver de pujar pels 
cotxes com feien els nanos i els havien de seguir i era molt més complicat el control, 
com exerceix també un tema, doncs, de seguretat vial per on han de passar els 
infants, fins i tot ens comentaven com havia baixat el nivell acústic a les aules i que, 
doncs, a les entrades i les sortides, i també l’«entreclasse» dels cursos de formació, 
doncs, s’aprofitava molt aquell espai. 

Per tant, amb el que vosaltres ens heu dit i amb el document que ens vau enviar, ens 
vau fer arribar, em vau donar en mà, la reunió que tingut i la que hem tingut amb els 
equips directius, doncs, anem a fer això, anem a construir i anem a avançar.  

La presidenta informa que aquest prec no ha estat acceptat.  

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 
• atès l’estat deplorable en què es troben molt espais públics del districte, 
tant pel que fa a manteniment com a neteja, 
• atès que hem rebut infinites queixes veïnals sobre la brutícia i les plagues 
de rates i paneroles als diferents barris del districte de Ciutat Vella, 
• atès que la contracta de neteja no entra en vigor fins al 2022, 
• atès que a la passada Comissió d’Ecologia, Urbanisme, Infraestructures i 
Mobilitat (CEUM) es va aprovar la proposició presentada a petició d’ERC en 
la qual el Govern es va comprometre a reforçar el servei de neteja a l’espai 
públic, millorar la planificació del control de plagues i realitzar una 
auditoria urgent del manteniment de l’espai públic, 
• atès que el Govern municipal ha reconegut el dèficit en el servei de neteja 
i manteniment i el reforç d’aquest estiu s’ha mostrat clarament insuficient, 
• atès l’augment alarmant de pintades (grafits) als entorns escolars, amb la 
degradació que suposa, 

demanem que el Govern del districte concreti en un document escrit i abans 
del proper plenari (desembre 2021) com es reforçarà el servei de neteja al 
Districte de Ciutat Vella, quines actuacions es duran a terme per garantir el 
manteniment de l’espai públic i amb quants recursos humans i pressupostaris 
comptarà. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 
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La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Moltes gràcies, presidenta. Crec que a cada plenari, ja sigui un grup o altre de 
l’oposició o vostès mateixos, parlem sempre de neteja o, millor dit, de la falta de neteja 
o manteniment. És una sensació constant de déjà-vú i sempre acabem dient el mateix: 
es destinaran més recursos. Però la realitat és tossuda i és que res canvia i que Ciutat 
Vella està deixada i bruta en general. 

A la passada Comissió d’Ecologia, Urbanisme, Infraestructures i Mobilitat es va 
aprovar una proposició presentada per Esquerra Republicana en què el Govern es va 
comprometre a reforçar el servei de neteja a l’espai públic, millorar la planificació de 
control de plagues i a realitzar una auditoria urgent del manteniment de l’espai públic. 

Ja hem vist la campanya pla «Cuidem Barcelona». La sorpresa majúscula ha sigut 
veure que es centrarà al Pou de la Figuera, que, evidentment, té un problema de 
neteja i manteniment, però també es va fer un pla específic a la zona, que es va 
presentar el juny. Si ara, a més a més, el pla «Cuidem Barcelona» es centra només en 
aquesta zona, jo crec que seria una mica discriminatori per a la resta del districte. 

Crec que no serà aquesta la manera, però és més necessari que mai atendre la nostra 
petició en un document escrit de com es reforçarà el servei de neteja per deixar clar 
als veïns i les veïnes com serà el reforç i com funcionarà. Vull recalcar zones 
especialment brutes i degradades amb tacs de grafits als entorns escolars. Per 
exemple, la zona de la plaça dels Àngels, que com bé ha dit la consellera Chacón ara 
mateix s’està assolint el tema de la neteja de la porta de l’Escola Vedruna, però els 
vidres de la universitat tornen a estar bruts, i jo crec que és necessari que es netegin, 
tenim dret que els nostres estudiants estiguin en uns entorns nets i cuidats. 

Res més a dir.  

La presidenta dona la paraula al Govern perquè respongui a aquest prec. 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Hola, bona tarda. Ens comprometem al proper plenari a informar sobre les actuacions 
específiques de reforç de neteja que es duran a terme els propers dies fins a maig. 

De fet, aquestes actuacions ja han començat aquesta setmana en el marc del pla de 
ciutat de Barcelona, amb les intervencions de dilluns als entorns de la plaça Castella, 
la plaça dels Àngels, i avui mateix a l’àmbit del Gòtic sud, Escudellers, Joaquim Xirau, 
plaça de la Mercè i a diferents zones del casc antic, al carrer Princesa, a la plaça 
Comerç, Marquès d’Argentera i Pla de Palau. 

Ja en l’anterior plenari vam presentar totes aquelles mesures de neteja que hem anat 
impartint al districte. Ara es farà una inversió de 70 milions d’euros per fer 
manteniment i neteja als carrers, les places de la ciutat. Aquest pla començarà en deu 
punts dels nostres barris on tindrem en compte sobretot les opinions dels serveis de 
neteja i de la ciutadania per millorar aquest servei, que això serà el que després vindrà 
al que és la nova contracta de neteja, que començarà el març del 2022, on tindrem 
una contractació de 225 treballadors directes, noves màquines, màquines elèctriques, 
on segurament i esperem i desitgem que això millorarà sobretot la neteja del nostre 
districte per fer millor la vida dels nostres veïns. 

La presidenta manifesta que entén que accepta el prec. 



Districte de Ciutat Vella 

 

 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

L’accepto.   
La presidenta informa que aquest prec ha estat acceptat. Tot seguit, dona la paraula 
al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Moltes gràcies per acceptar el prec. Espero l’informe. 

Merci. 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans amb què, 
donat que el districte de Ciutat Vella té zones molt concretes, específiques i 
conegudes per tots/es on hi ha una concentració de coloms i gavines superior 
a altres llocs, donat que a les zones on es concentren els coloms hi ha manca 
de neteja, exigim al Govern municipal que reforci la neteja en els diferents 
punts on hi ha una major concentració de coloms i gavines i que s’estableixin 
diferents mecanismes per evitar que en aquestes zones hi hagi una 
concentració exagerada d’aquests animals. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Julia Barea Sánchez  

Gràcies, presidenta. Feia una estona parlàvem de neteja, tornem a parlar de neteja. El 
prec és el següent: exigim al Govern municipal que reforci la neteja en els diferents 
punts on hi ha una major concentració de coloms i gavines i que estableixi diferents 
mecanismes per evitar que en aquestes zones hi hagi una concentració exagerada 
d’aquests animals. 

La presidenta dona la paraula al Govern perquè respongui a aquest prec. 

La Sra. M. José Arteaga Muñoz 

Gràcies, presidenta. Bé, acceptem el prec. Continuarem treballant com fins ara 
reforçant la neteja i l’actuació davant la proliferació de coloms i gavines. 

En aquest àmbit vull destacar que l’Ajuntament desenvolupa un projecte de control ètic 
de la població de coloms que actua per disminuir l’alimentació disponible, amb neteja i 
amb conscienciació de les persones que els alimenten, limitar la seva reproducció 
mitjançant la dispensació de pinso esterilitzant, quaranta-set dispensadors a tota la 
ciutat i un 17% a Ciutat Vella, segons criteris de densitat i molèsties, i de nidificació. La 
Direcció de Serveis dels Drets dels Animals emet informes d’avaluació d’incidències i 
propostes d’actuació a petició dels diferents serveis i districtes de l’Ajuntament. En 
aquest darrer cas, per exemple, a Ciutat Vella s’ha elaborat un pla de contingències 
per evitar el repòs i la nidificació de coloms al mercat de la Boqueria, amb data del 17 
de març del 2021. 

Els informo que, per poder establir les diferents actuacions derivades del projecte de 
control ètic, s’analitzen les incidències comunicades per la ciutadania. Aquesta anàlisi 
permet concretar la ubicació dels dispensadors amb pinso anticonceptiu, així com 
orientar la distribució geogràfica de les campanyes de detecció i conscienciació 
d’alimentadors. 
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Paral·lelament l’Ajuntament està desplegant el programa «Cuidem Barcelona» per 
reforçar el manteniment i també la neteja de l’espai públic. Així, des de l’octubre i fins 
al 2023, es reforçaran aquestes actuacions amb un pressupost de 70 milions per a tota 
la ciutat per resoldre a curt i mitjà termini incidències detectades en punts específics 
establerts pels districtes i millorant també els canals de comunicació amb la ciutadania 
per modificar i resoldre incidències a l’espai públic. Durant els propers sis mesos, a 
partir d’aquest mes d’octubre, una de les actuacions d’aquest pla de xoc seran les 
actuacions de neteja en emplaçaments d’ús intensiu detectats als deu districtes amb 
una adaptació del servei a cada zona específica, neteja integral i posada al dia del 
manteniment en ubicacions dels deu districtes que s’han detectat en un treball conjunt 
en cada territori. 

Sobre el control de coloms, vull destacar que s’està treballant en les zones més 
conflictives. Al districte de Ciutat Vella hi han instal·lats vuit dispensadors de pinso 
esterilitzant que tracten sis colònies de coloms. Actualment, al districte de Ciutat Vella 
s’està duent a terme una campanya de detecció i conscienciació centrada en grans 
alimentadors i alimentadors regulars. Aquesta campanya es posa a terme amb el 
personal del Districte i amb la col·laboració de la Direcció de Serveis de Drets dels 
Animals. Un cop realitzades aquestes tasques, es mantindrà una reunió per a l’anàlisi 
dels resultats obtinguts. 

La presidenta dona de nou la paraula a la consellera Barea. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, gràcies per les explicacions. Moltes vegades tenir vuit 
dispensadors en tot el districte fa que moltes vegades no funcionen tots ells. El que hi 
ha als jardins de Sant Pau del Camp no acaba de funcionar i allà hi ha un excés, una 
concentració excessiva d’animals, i que embruten l’espai públic, com és normal, però 
la neteja no és ni la suficient ni és regular. Per tant, li demanem que, si us plau, aquell 
espai sigui un lloc prioritari. A Folch i Torres el parc infantil també té bastantes, plaça 
del Mar també n’hi ha i Hilari Salvador o Hilari Salvador/Llagut, ja li faré arribar totes 
les places, crec que és necessari.  

Els 70 milions per a tota la ciutat estan molt bé, però crec que hem de ser realistes i 
saber quants diners es destinaran a Ciutat Vella. 

Les aplicacions i les incidències amb els ciutadans..., la gran majoria no les fan els 
ciutadans, perquè estan cansats que ningú els doni resposta. Quan diu de millorar els 
canals de comunicació, estem a l’espera de veure aquests canvis i poder explicar als 
veïns més propers tots aquests canvis i totes aquestes millores perquè el Govern 
municipal conegui les incidències que hi ha a l’espai públic.  

La presidenta informa que aquest prec ha estat acceptat. 

c) Preguntes 

9. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup municipal JxCat perquè: 
• atès que les càmeres de seguretat i de mobilitat instal·lades a la via 
pública exerceixen cert control i tenen utilitat perquè són elements 
dissuasius, 
• atès que l’objectiu d’aquests dispositius és construir un servei de 
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vigilància preventiva i permanent que incrementi la seguretat, 
• atès que durant els períodes del seu funcionament ha demostrat ser un 
sistema efectiu per lluitar contra la delinqüència i les infraccions, 
• atès que aquest sistema de videovigilància és de gran ajut pels cossos 
policials per a poder realitzar la seva tasca, 

ens comuniquin: 
• quantes càmeres de videovigilància per seguretat i mobilitat tenim 
instal·lades al districte de Ciutat Vella, 
• quantes càmeres de videovigilància estan fora de servei o espatllades, 
• quantes càmeres del total són analògiques, 
• quin és el planejament a curt i a llarg termini que té la Regidoria de 
Seguretat i Prevenció per instaurar al districte de Ciutat Vella en matèria de 
videovigilància. 

La presidenta recorda que els temps d’intervenció, en aquest apartat de preguntes, 
són els mateixos: dos minuts per als grups que formulen la pregunta i dos minuts per 
al Govern. Tot seguit, dona la paraula a la consellera Chacón. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. Les càmeres de seguretat i de mobilitat instal·lades a la via 
pública exerceixen cert control i tenen utilitat, perquè són elements dissuasius, 
construint un servei de vigilància preventiva i permanent que incrementa la percepció 
de seguretat i la mateixa seguretat en si mateixa, no? Les càmeres de videovigilància 
o de seguretat són de gran ajut per als cossos policials i en els períodes de 
funcionament intensiu han demostrat ser un sistema efectiu per lluitar contra la 
delinqüència i les infraccions, més enllà del debat que podríem obrir si és més 
seguretat o més llibertat. En un altre context de societat potser podríem prescindir 
d’aquest element dissuasori que de vegades pot comportar certa pèrdua d’intimitat. 
Però, arribats a aquest punt, a dia d’avui, ens trobem ciutat com Madrid amb unes 
dues-centes càmeres operades per cossos policials vigilant la via pública; Màlaga amb 
unes cent trenta-set, i Barcelona amb un total de seixanta-una. 

És per aquests fets exposats que Junts per Catalunya us vol formular les següents 
preguntes: quantes càmeres de videovigilància de seguretat i mobilitat tenim 
instal·lades al districte de Ciutat Vella, quantes càmeres de videovigilància estan fora 
de servei o espatllades, quantes càmeres del total són analògiques i quin és el 
plantejament, a curt i a llarg termini, que té la Regidoria de Seguretat i Prevenció per 
instaurar al districte de Ciutat Vella en matèria de videovigilància. 

La presidenta dona la paraula al Govern.    

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Responem a les preguntes de la consellera Chacón: actualment tenim vint-i-quatre 
càmeres de seguretat al districte; a data de 8 d’octubre les vint-i-quatre càmeres estan 
plenament operatives, per tant, no n’hi ha cap fora de servei; actualment hi ha vint-i-
tres càmeres analògiques i una de digital, i en relació amb el plantejament de la 
Regidoria de Seguretat i Prevenció, de la Tinença de Seguretat i Prevenció, s’està 
desenvolupant el projecte «Secur’Cities», aprovat el passat mandat, per substituir 
durant el primer semestre de 2022 la majoria de les càmeres actuals instal·lades 
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digitals i ampliar el nombre de càmeres total amb l’objectiu d’arribar a un total de 
cinquanta-dos a Ciutat Vella. 

La presidenta dona de nou la paraula a la consellera Chacón.  

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Moltíssimes gràcies. Llàstima que hagi de gastar el temps amb una pregunta en el 
plenari, perquè, bé, podria haver-la preguntat, però segurament no em respondríeu. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies, pel comentari. Jo crec que aquest mandat és el mandat on més ràpidament 
estem contestant totes les preguntes que esteu fent l’oposició i, evidentment, us podeu 
seguir queixant en aquest sentit, però realment crec que hi ha hagut una millora i 
també m’agradaria que potser en algun moment ho poguéssiu reconèixer. 

d) Seguiment de proposició 

10. Seguiment de proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup 
Municipal ERC, atès que el dia 26 de novembre de 2020 el Govern del 
Districte de Ciutat Vella va acceptar una proposició realitzada en el Consell 
Plenari del Districte: 
Que el Govern del Districte de Ciutat Vella es comprometi a dur a terme un 
seguit d’accions per tal de facilitar a tothom qui ho requereixi el domini de 
les competències TIC, i que garanteixi la traducció de les pàgines oficials 
adequada a la diversitat lingüística del nostre districte. 
PRIMER - Que en un curt termini de temps es creï un curs intensiu que 
estigui a disposició de totes les entitats del districte que ho demanin. En 
aquest curs s’haurà d’ensenyar sobretot a tramitar documents, demanar 
ajudes, en general, i com utilitzar les webs de l’Administració necessàries, 
com la de serveis socials, l’Oficina de l’Habitatge, etc. 
SEGON - Donada la bretxa lingüística i digital existent al nostre territori, 
demanem que en un termini màxim de 6 mesos es dugui a terme una 
diagnosi i un pla d’acció específic per tal d’acabar amb la bretxa digital i 
lingüística, aquesta diagnosi haurà de profunditzar específicament en les 
dificultats dels col·lectius de gent gran i de diversitat cultural. 

La presidenta informa que els temps d’intervenció són també els mateixos: dos minuts 
per als grups proposants i dos minuts per al Govern. A continuació, dona la paraula al 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, presidenta. El passat 26 de novembre del 2020 els vam fer una proposició 
instant-los a dur a terme un seguit d’actuacions per tal de facilitar a tothom que ho 
requereixi el domini de les competències TIC i que garanteixi la traducció de les 
pàgines oficials del nostre Districte atenent la diversitat lingüística. 

Ens poden explicar què han fet exactament des que us vam presentar la proposició. 

Gràcies. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 
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El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Gracias, presidenta. Bueno, en primer lugar, en aquel plenari del mes de diciembre 
todos los grupos apoyamos esta propuesta y queremos recordar que en ese mismo 
plenario ya pusimos de manifiesto que lo que se demandaba en ese prec ya existía 
desde hacía seis meses antes. En el mes de julio de 2020, a través del Pla de barris, 
se creó la XARSE, que es la xarxa de respuesta socioeconómica a través del Pla de 
barris. Y durante esos meses, desde julio hasta que se presentó ese prec y fue 
aprobado, ya se habían atendido 3.113 personas, como fue informado en el plenario. 

Además de la XARSE, durante el año 2021 se puso en marcha el Casal Comunitari de 
la Barceloneta para complementar este servicio, y a lo largo del año, atendiendo una 
demanda que tenía por parte de los vecinos, se aumentó la cobertura de horas. 

Como se informó también en su día, la difusión de la XARSE se realizó en las 
principales lenguas que se hablan en el distrito y cuenta con un servicio de mediación 
y traducción. Y la XARSE ha realizado formaciones con entidades del territorio, 
continúa trabajando en red con otros servicios municipales y entidades del distrito, ha 
puesto en marcha grupos de soporte emocional, un programa de educación en 
economía doméstica y se han realizado formaciones para técnicos en xarxes laborales 
del Raval y del Gòtic, y está previsto desarrollar formaciones de capacitación digital en 
el Casal Comunitari del Raval. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula de nou al senyor Callejo.   

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Per tots és ben sabut que el nostre districte travessa des de sempre una greu 
problemàtica d’accés a les competències TIC per part del veïnat. Amb la covid, 
aquesta bretxa digital es va evidenciar, donat que va ser necessària l’escolarització a 
casa i va ser llavors quan es va visibilitzar encara més la necessitat de reforçar aquells 
recursos, ja que algunes famílies es van quedar durant mesos sense poder fer classe 
per manca de dispositius o de coneixements de les eines TIC. 

Sense anar més lluny, un altre aspecte important que ha succeït en aquest mateix any 
ha estat la tramitació de beques esportives. L’any passat es van oferir als centres 
oberts i altres entitats de suport de professionals durant dos dies per tramitar les 
beques esportives. Donat que els professionals dels centres oberts no havien rebut 
informació, no obstant aquest any els centres oberts no han pogut ni tramitar les 
beques esportives donat que l’Ajuntament no els ha ofert cap tipus d’informació ni 
suport per a la tramitació de totes les famílies. Plantegin-s’ho. 

La bretxa digital també condemna els adults dels nostres districtes i exclou més a la 
societat, ja que tot sovint no poden realitzar qualsevol tràmit online, perquè vostès no 
proporcionen informació pedagògica que els permeti realitzar-los de forma autònoma. 

En el cas del nostre districte la bretxa digital es veu agreujada per la bretxa lingüística, 
ja que són vostès mateixos que acaben excloent també de la participació en les 
administracions les persones d’origen divers, ja que, sense anar més lluny, ens ha 
arribat també a orelles que les traduccions de les convocatòries dels òrgans 
municipals del districte arriben amb retard i impossibiliten que la gent es pugui 
assabentar. 

Així que, podent haver fet algun avenç, no és suficient, no podem seguir fent petites 
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actuacions que, en el fons, no milloren la vida de les persones i hem de començar a fer 
les grans actuacions que el veïnat els reclama i que el veïnat necessita. Posin-se les 
piles. 

Gràcies. 

La presidenta dona de nou la paraula al senyor Pequeño.   

El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Simplemente comentar que la XARSE, esas «petites» acciones de las que habla, ha 
desarrollado más de 13.443 acciones relacionadas con asesoramientos presenciales y 
telefónicos, a más de 4.000 vecinos de 46 nacionalidades diferentes, y que puede 
obtener esos datos en los informes de Regidoria que se han presentado en los meses 
de marzo, mayo, julio y en este mismo plenario, en el que se ha informado 
puntualmente. Entonces, si se lee el informe y tiene alguna duda, pues, le podemos 
contestar sin ningún problema. 

e) Seguiment de precs 

11. Seguiment de prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal 
Ciutadans: 

• donada l’aprovació del prec presentat per Ciutadans-Cs Ciutat Vella el 
passat 15 d'octubre del 2020, 
• donada la manca de seguiment i de resposta que hem tingut referent a 
les diferents preguntes que hem anat realitzant en referència amb aquest 
prec, 

es demana que se’ns expliqui en quin estat es troba el prec aprovat pel 
Plenari de Ciutat Vella del mes d’octubre del 2020 que deia el següent: «Que 
es revisi, i si és necessari s’ajusti, el Protocol d’actuació per evitar que 
situacions com les que es van viure el passat 14 d’agost a la Barceloneta no 
tornin a passar i que es reforcin les actuacions en infrahabitatge del districte 
de Ciutat Vella.» 

La president dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gracias, presidenta. El ruego aprobado en el Pleno de Ciutat Vella del mes de octubre 
del año 2020 decía lo siguiente: que se revise y, si es necesario, se ajuste el protocolo 
de actuación para evitar que situaciones como las que se vivieron el pasado 14 de 
agosto en la Barceloneta no vuelvan a pasar y que se refuercen las actuaciones en 
infravivienda del distrito de Ciutat Vella.  

Estamos a octubre de 2021. Está muy bien que hagan los protocolos y se revisen, 
pero no solo hay que revisar o hacer, sino que hay que activar también. Así que nos 
explique el Gobierno municipal en qué estado se encuentra.  

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies. Doncs, actualitzem. Des del Districte, s’han dut a terme diverses accions en 
relació amb aquest àmbit, no només en relació amb protocol, sinó que s’ha fet també 
un estudi d’un conjunt de plantes baixes a la Barceloneta per detectar possibles 
situacions que no complien amb l’ús d’habitatge i/o l’activitat per a la qual estaven 
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qualificats. En alguns casos s’ha aconseguit la restitució de l’ús d’habitatge o el 
cessament de l’activitat no autoritzada.  

S’ha portat a terme també una campanya d’inspecció arreu del districte a locals on 
s’ha detectat càrrega no autoritzada de bateries de trixis que..., bé, de fet, va ser 
l’origen també d’aquest cas desafortunat. I s’ha portat a terme el cessament de 
l’activitat en cinc casos i s’han realitzat fins a tres precintes. 

Finalment, també s’estan treballant des del Districte, som el primer districte, de fet, que 
fem això, i amb coordinació amb Habitatge, en un circuit específic per al control i 
l’actuació en situacions d’infrahabitatge.  

12. Seguiment al prec del Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal 
JxCat perquè: 

• atès que és important donar compliment a les iniciatives aprovades en 
aquest Consell Plenari, 
• atès que, en el Consell Plenari del Districte del mes de març del 2021, el 
Govern municipal va acceptar el prec presentat pel Grup Municipal de 
Junts per Catalunya sobre els habitatges del carrer de l’Om, 

es realitzi el seguiment del prec acceptat pel Govern municipal en el Consell 
Plenari celebrat el dia 18 de març del 2021 que deia el següent: «Que el 
Govern municipal insti l’Institut Municipal de l’Habitatge i Rehabilitació a fer 
totes les gestions oportunes, des de la rehabilitació fins a l’adjudicació dels 
pisos buits ubicats al carrer Om, número 9, que són el 1r 1a, 2n 2a, 4t 9a i 4t 
14a, per garantir la seva funció social i oxigenar la mesa d’emergència abans 
de finalitzar l’any en curs.» 

La presidenta dona la paraula a la consellera Chacón. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. En el Consell Plenari del Districte de Ciutat Vella celebrat el 18 de 
març d’enguany el Govern municipal vàreu acceptar un prec on el meu grup instava 
l’Institut Municipal de l’Habitatge i Rehabilitació a fer totes les gestions oportunes, des 
de la rehabilitació fins a l’adjudicació dels pisos buits ubicats al carrer de l’Om, número 
9, que són aquests pisos buits el primer primera, el segon segona, el quart novè i el 
quart catorzè, per garantir la seva funció social i oxigenar la Mesa d’Emergència abans 
de finalitzar l’any en curs. 

És el nostre deure com a oposició i sempre en benefici dels ciutadans portar avui 
aquest seguiment per poder saber en quina situació es troba el nostre prec acceptat. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Vagi per endavant que pensem i fem la valoració que anem més lents del que ens 
agradaria. Però, en tot cas, la informació concreta dels quatre habitatges que 
comentava al prec la consellera Chacón és que el quart novè estava ocupat, sense 
títol, en aquells moments ja tenia un expedient contenciós, finalment, a partir de les 
sentències, el 31 de maig d’aquest any es va recuperar la possessió de l’habitatge. I 
pel que fa als habitatges primer primera, segon segona, quart catorzena, que són 
habitatges buits, actualment es troben tapiats i, en aquests moments, des dels serveis 
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tècnics ja s’està treballant també per preparar el concurs de licitació de les obres de 
condicionament, que es preveu que es convoqui a finals de 2021. 

La presidenta dona la paraula de nou a la consellera Chacón. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Sabem que el que aquí proposem, debatem, argumentem, preguem, no?, és purament 
executiu i mai és legislatiu, que tot depèn de la vostra voluntat política. Jo, si no vaig 
errada, el quart novena, que és el que en teoria estava ocupat, està preparat ja per 
adjudicar-lo, ara no sé, llavors, qui de les dues parts està errada, si vosaltres o els 
mateixos veïns. Em sap greu que accepteu un prec i que després penseu que sí, que 
aneu lents, no? És, llavors, millor, doncs, esmenar-me el prec, donar-nos més marge 
si veieu que no en el moment que no pas perdre la poca credibilitat que us queda dia 
rere dia; o sigui, la història és avancem i acceptar o no acceptar queda, el que moltes 
vegades he dit, com la ruleta de la sort, no? Més que res perquè els veïns es fan unes 
expectatives que després no són completes. 

La presidenta dona la paraula de nou a la consellera Martínez. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sí, és veritat que jo no he parlat de l’estat del quart novena, el que he dit és que en el 
moment en què vostè ens va presentar el prec estava ocupat i que, en tot aquest 
temps, el que s’ha fet és recuperar la possessió. Evidentment, segurament, s’ha 
començat l’habilitació, jo no tinc aquesta informació. Per tant, potser, en aquest sentit, 
vostè en té més. 

I sí, per endavant que hauríem de treballar totes per adaptar una mica més els 
calendaris de les iniciatives que s’aproven. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, la presidenta dona les gràcies a tots els 
assistents i aixeca la sessió a les 21.04 hores. 

 
 
La secretària del Consell 

 

Vist i plau  
La presidenta 
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